
   
  
 15 november 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 
  
 
 
 
 
Plats och tid Nacka stadshus, sammanträdesrummet Nackasalen kl. 09.00-21.45 

 

Utses att justera Johan Krogh (C)  
§§ 548-563 (block 1-6 av § 563) 
Olga Anikina (C) 
§§ 563-586 (block 7-10 av § 563) 

Helena Westerling (S) 
§§ 548-563 (block 1-6 av § 563) 
Maria Raner (S) 
§§ 563-586 (block 7-10 av § 563) 

 
Paragrafer  

 
§§ 548-586 

 

Justeringsdatum  15 november, §§ 550-557 
23 november, §§ 548-549, 558-586 

 

   

Underskrifter Sekreterare  

  Rebecca Band      Astrid Andersson       Johanna Balic 

 Ordförande  

  Eva Öhbom Ekdahl                        

 Justerande  

  Johan Krogh                     Olga Anikina 

  Helena Westerling             Maria Raner 
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BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunfullmäktiges protokoll är justerat, §§ 550-557. 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 
 
Sammanträdesdatum 15 november 2021 
Anslaget sätts upp 19 november 2021 
Anslaget tas ned 13 december 2021 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Kommunsekreterare 

Utdragsbestyrkande 
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BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunfullmäktiges protokoll är justerat. 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 
 
Sammanträdesdatum 15 november 2021 
Anslaget sätts upp 24 november 2021 
Anslaget tas ned 16 december 2021 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Kommunsekreterare 

Utdragsbestyrkande 
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Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Visar att ledamot/ersättare varit frånvarande under sammanträdet 
T Visar att ersättare tjänstgjort under sammanträdet 
N Visar att ersättare närvarat under sammanträdet 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen antecknas under vilka 
paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort det under hela sammanträdet. 
 
 

Ledamöter X/-   Ersättare T/N  
 Moderata samlingspartiet (M) 
Mats Gerdau X   Asta Groth T  
Cathrin Bergenstråhle X   Elisabeth Engström T § 563 (block 

2-10)-586 
Tobias Nässén X  §§ 548-563 (block 

1-6) 
Anders Bruhn -  

Helene Skantze  X   Annika Jung T §§ 563 (block 
5-10)-586 

Filip Wiljander  X   Vilma Mori Aguilar T §§ 563 (block 
6-7) 

Eva Öhbom Ekdahl X   Dominique Faymonville   

Bo Bergkvist  X  §§ 548-563 (block 
1-4) 

Per Norling T § 563 (block 
7-10) 

Richard Wendt  X   Angela Berglund T §§ 563 (block 
7-10)-586 

Oliver Rykatkin X   Noa Samenius -  

Eivor Örenmark X   Christina Rinman -  

Magnus Sjöqvist X  §§ 548-563 (block 
1-5) 

   

Anna Kjellin Flory X  §§ 548-563 (block 
1-2) 

   

Peter Zethraeus  X      

Johan Hiller X      
Axel Krottler X      
Andreas Brännström X      
Lotta Riedel   X  Ej block 2 under 

§ 563 p.g.a. jäv. 
   

Lena Gatenborg  -      
Richard Herrey X      
 Centerpartiet (C) 
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Christine Lorne  X   Björn Strehlenert T  

Hans Peters  X   Maria Håård -  
Håkan Ekengren  X   Ylva Hedman T §§ 548-563 

(block 1) 

Johan Krogh  X      
Olga Anikina X  §§ 563 (block 2-

10)-586 
   

Martin Hedman  -      
 Liberalerna (L) 
Gunilla Grudevall-Steen X   Anna-Karin Boréus T  

Monica Brohede Tellström X   Johan Kjellman -  
Martin Sääf X   Karin Bünger N  
Mats Granath -      
Lena Linnerborg X      
 Kristdemokraterna (KD) 
Karin Teljstedt X   Malin Gunnesson N  

Anders Tiger X   Jack Sjölund -  
Lydia Liu (-) X      

 Socialdemokraterna (S) 
Khashayar Farmanbar X   Andreas Falk  -  

Hadia Mian -   Ella Tegsten  T §§ 548-563 
(block 1-8) 

Maria Raner  X   Erik Svanfeldt  T §§ 548-563 
(block 1-4) 

Espen Bjordal  X  §§ 563 (block 5-
10)-586 

Emelie Friberg -  

Gunnel Nyman Gräff  X   Andreas Andersson T  

Martin Hellströmer  X   Maja Fjaestad -  
Majvie Swärd  X      
Mattias Qvarsell -      
Helena Westerling  X      
Carl-Magnus Grenninger  X      
Alva Dahn  X      

 Nackalistan (NL) 
Christina Ståldal X   Lamin Jatta Modigh  T §§ 563 (block 

7-10)-586 
Mikael Carlsson  X   Kristina Granlund T §§ 563 (block 

9-10)-586 
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Lina Olsson  X   Carin Larsson N  
YuSie Rundkvist Chou  X  §§ 548-563 (block 

1-6) 
   

Bosse Ståldal  X  §§ 548-563 (block 
1-8) 

   

 Sverigedemokraterna (SD) 
Åsa Nyberg X   Pernilla Axelsson (-) -  
Esa Örmä X   Christina Wiltman -  
Stephan Andersson  X   Bror Bergquist N  
Leonid Yurkovskiy  X      
David Hyde  X      

 Miljöpartiet de gröna (MP) 
Sidney Holm X  Ej § 558 p.g.a. 

jäv. 
Göran Börjesson -  

Lisskulla Zayane X  §§ 563 (block 3-
10)-586 

Desha Svenneborg T §§ 548-563 
(block 1-2) 

Ninni Lindberg  X      
Louise Ollivier X      

 Vänsterpartiet (V) 
Amanda Sandholm  -   Tomas Ottosson T  

Lisa Rasmussen X  §§ 548-563 (block 
1-7) 

Rolf Wasteson T §§ 563 (block 
8-10)-586 

Fredrik Holmqvist X      
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§ 548 

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Johan Krogh (C) och Helena Westerling (S) att justera  
§§ 548-563 (block 1-6 av § 563) samt åt Olga Anikina (C) och Maria Raner (S) att justera  
§§ 563-586 (block 7-10 av § 563)  i protokollet, tillsammans med ordföranden. Justeringen 
äger rum den 15 november 2021 och den 23 november 2021. 
 
- - - - - 
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§ 549 KFKS 2021/1 

Anmälningar från revisorerna, övriga anmälningar samt 
meddelanden och tillkännagivanden 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 

Anmälningar till kommunfullmäktige 2021-11-15 

Skrivelser från revisorerna 
Revisionsskrivelse, daterad 2021-11-03, inkl revisionsrapport – 
Granskning av strategisk lokalförsörjning 

Övrigt 
Rapportering av ej verkställda beslut enligt socialtjänstlagen och 
lag om stöd och service till vissa funktionshindrade – kvartal 3, 
år 2021 

 
- - - - - 
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§ 550 KFKS 2018/888 

Val av ny ersättare i val- och demokratinämnden t.o.m. 
2022-12-31 efter Daniel Cordero (C)  

Beslut 
Som ny ersättare väljs Fredrik Westerlund (C). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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§ 551 KFKS 2018/888 

Val av ny ledamot i kommunstyrelsen fr.o.m. 2022-02-01 
t.o.m. 2022-12-31 efter Cathrin Bergenstråhle (M) 

Beslut 
Som ny ledamot väljs Peter Zethraeus (M). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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§ 552 KFKS 2018/888 

Val av ny ersättare i kommunstyrelsen fr.o.m. 2022-02-
01 t.o.m. 2022-12-31 efter Peter Zethraeus (M) 

Beslut 
Val av ny ersättare bordläggs. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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§ 553 KFKS 2018/888 

Val av kommunalråd (100 %) fr.o.m. 2022-02-01 t.o.m. 
2022-12-31 efter Cathrin Bergenstråhle (M) 

Beslut 
Som kommunalråd (100 %) väljs Filip Wiljander (M). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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§ 554 KFKS 2018/888 

Val av kommunalråd (50 %) fr.o.m. 2022-02-01 t.o.m. 
2022-12-31 efter Filip Wiljander (M) 

Beslut 
Som kommunalråd (50 %) väljs Peter Zethraeus (M). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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§ 555 KFKS 2018/888 

Bekräftande val av ny ersättare i kulturnämnden t.o.m. 
2021-12-31 efter Jack Sjölund (KD) 

Beslut 
Som ny ersättare väljs Rebecka Hellström Marell (KD)**. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
 
**Rebecka Hellström Marell (KD) valdes av kommunfullmäktige 2021-10-18, men var vid den 
tidpunkten inte valbar eftersom hon fyllde 18 år först 22 dagar senare.  
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§ 556 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som 1:e vice 
ordförande i kommunfullmäktige från Håkan Ekengren 
(C) fr.o.m 2021-12-01 samt val av ny 1:e vice ordförande 
fr.o.m 2021-12-01 t.o.m. 2022-10-14 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny 1:e vice ordförande väljs Martin Hedman (C). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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§ 557 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
äldrenämnden från Therése Sundberg (L) samt val av ny 
ledamot t.o.m. 2021-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Val av ny ledamot bordläggs. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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§ 558 KFKS 2021/862 

Ändring av förvaltningsform och val av företrädare för 
Södra Hammarbyhamnen GA:1, Sickla sluss 
Fastigheten Sicklaön 40:12 

Beslut 
 

1. Kommunfullmäktige beslutar att kommunen, i egenskap av ägare till fastigheten 
Sicklaön 40:12 som deltar i gemensamhetsanläggningen Södra Hammarbyhamnen 
GA:1, ingår överenskommelse enligt bilaga 1 om upplösning av Sickla Sluss 
samfällighetsförening och delägarförvaltning av gemensamhetsanläggningen. 
 

2. Kommunfullmäktige beslutar att utse markingenjör inom enheten för 
fastighetsförvaltning och förvaltare inom enheten offentlig utemiljö till företrädare 
för Nacka kommun i Sickla Sluss samfällighetsförening för tiden från och med 
ordinarie föreningsstämma år 2021 till och med tidpunkten för ordinarie 
föreningsstämma år 2023. 

Ärendet 
Sickla sluss består av två slussanläggningar belägna inom både Nacka och Stockholms 
kommun. Slussanläggningarna utgör en gemensamhetsanläggning där Nacka kommun och 
Stockholms kommun deltar med lika andelstal. Som ägare till deltagande fastigheter är 
Nacka respektive Stockholms kommun medlemmar i Sickla Sluss samfällighetsförening. 
Samfällighetsföreningen är en egen juridisk person och ansvarar för förvaltningen av 
gemensamhetsanläggningen. Länsstyrelsen beslutade den 20 maj 2019 att klassificera 
dammanläggningarna vid Sickla sluss i dammsäkerhetsklass B. Av beslutet följer särskilda 
krav på säkerhet och arbetssätt. För att möta dessa krav föreslås att samfällighetsföreningen 
upplöses och att förvaltningen övergår till delägarförvaltning. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 oktober 2021, § 326 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning daterad den 15 september 2021 
Bilaga 1 Förslag på överenskommelse avseende gemensamhetsanläggningen Södra 
Hammarbyhamnen GA:1 
Bilaga 2 Tjänsteutlåtande Exploateringskontoret och Trafikkontoret, Stockholms stad 
Bilaga 3 Avtal mellan kommunstyrelsen i Nacka och gatu- och fastighetsnämnden i 
Stockholms kommun, 2 oktober 1998 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från  
kommunstyrelsen – och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med  
detta förslag. 
 
Sidney Holm deltog inte i handläggningen av ärendet på grund av jäv.  
 
- - - - - 
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§ 559 KFKS 2021/666 

Förvärv av fastighet för allmän platsmark i Solsidan 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska förvärva allmän platsmark på fastigheten 
Nacka Solsidan 2:13 i enlighet med föreslaget köpeavtal. 

Ärendet 
Fastigheten Nacka Solsidan 2:13 är planlagd som allmänplats för gata och park, samt som 
kvartersmark för bostadsändamål. Enligt plan- och bygglagen är huvudmannen skyldig att 
lösa in all mark som är planlagd för allmänplats. Fastigheten är obebyggd och är 186 
kvadratmeter stor. 
 
Fastigheten är taxerad till 0 kronor. Ett förslag på köpeavtal har tagits fram där föreslagen 
köpesumma är 10 000 kronor. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 oktober 2021, § 327 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning daterad den 27 september 2021 
Bilaga 1 Förslag till köpeavtal 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från  
kommunstyrelsen – och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med  
detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 560 KFKS 2021/594 

Revidering av förbundsordning för Södertörns 
brandförsvarsförbund 
Hemställan från Södertörns brandförsvarsförbund om godkännande av förbundsordning 

Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner förslaget till reviderad förbundsordning för Södertörns 
brandförsvarsförbund med ikraftträdande 2022-01-01, i enlighet med tjänsteskrivelsen den 
17 september 2021. 

Ärendet 
Nacka kommun är medlem i kommunförbundet Södertörns brandförsvarsförbund (Sbff). 
Sbff bedriver räddningstjänst i kommunerna Huddinge, Botkyrka, Ekerö, Haninge, Nacka, 
Nykvarn, Nynäshamn, Salem, Södertälje och Tyresö. 
 
En kommun som har haft en kostsam räddningsinsats har rätt till ersättning av staten för 
den del av kostnaderna som överstiger en självrisk. Södertörns brandförsvarsförbund (Sbff) 
föreslår ett tillägg i förbundsordningen för att säkerställa att självrisken beräknas på ett sätt 
som är till fördel både för Sbff och för dess medlemskommuner. En ändring i 
förbundsordningen ska föreslås av förbundsdirektionen och fastställas av 
kommunfullmäktige i respektive medlemskommun. För att ändringen ska kunna träda i 
kraft det föreslagna datumet så är det viktigt att varje medlemskommun antar förslaget i sin 
helhet före den 1 januari 2022. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 oktober 2021, § 328 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och ekonomi- och finansstaben, daterad den 17 
september 2021 
Bilaga 1. Hemställan Revidering förbundsordning Sbff 2021-05-18. 
Bilaga 2. Förslag på reviderad förbundsordning för Södertörns brandförsvarsförbund. (Den 
föreslagna förändringen är i rödtext.) 
Bilaga 3. Tjänsteutlåtande - Tillägg till förbundsordning för Södertörns brandförsvars-
förbund, 2021-04-22, Dnr 2021-000622. 
Bilaga 4. Protokollsutdrag direktionsbeslut 2021-05-07, § 39 – Tillägg i förbundsordning. 

Yrkanden 
Tobias Nässén (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från  
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kommunstyrelsen – och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med  
detta förslag.  
 
- - - - - 
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§ 561 KFKS 2021/934 

Revidering av Reglemente för medelsförvaltning och 
Kommunstyrelsens bestämmelser för medelsförvaltning 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar föreslagen revidering av Reglemente för medelsförvaltning 
enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen den 24 september 2021. 

Ärendet 
All upplåning för kommunkoncernen sker av kommunen för att optimera kommun-
koncernens likviditet (koncernkonto), skuldhantering och placeringar. På detta sätt sker en 
riskspridning vilket bidrar till en effektiv hantering. Den finansiella verksamheten styrs 
utifrån Reglemente för medelsförvaltning och Kommunstyrelsens bestämmelser för 
medelsförvaltning, vilka föreslås uppdateras. 
 
De största föreslagna förändringar är på placeringssidan, där fler ratinginstitut tillåts. Att 
öppna upp för fler ratinginstitut möjliggör att utbudet av placeringar kan öka. 
Räntebärande papper avseende företagscertifikat och företagsobligationer synkas vad gäller 
ratingskalor och ratingnivåer. Jämfört med nuvarande styrdokument kan placeringar i 
företagscertifikatet ske till en lägre ratingnivå, medan placeringar i företagsobligationer får 
en begränsning av den volym som får placeras inom Standard and Poor’s ratingintervall 
BB+ till BB. Ansvarsfulla placeringar har definierats något vad gäller etiska och miljömässig 
hållbarhet. 
 
Likviditethanteringen har uppdaterats främst genom att LCR-måttet (Liquidity Coverage 
Ratio) har omarbetats för att bättre möta Standard and Poor’s bedömning av 
likviditetsreserven. På skuldsida har främst förtydligande gjorts kring framtidsstartade 
ränteswappar såsom på vilket sätt de får genomföras samt att de ska ingå i risklimiten 
Intervall räntebindning (år). Övriga förändringar är exempelvis att rapporteringen av 
finansverksamheten till kommunstyrelsen förslås utökas och inte bara ske i samband med 
tertialrapporterna utan även i månadsrapporterna samt att frekvensen på inrapportering vid 
borgensåtaganden föreslås förändras från halvårsvis till en gång per år. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 oktober 2021, § 325 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och ekonomi- och finansstaben, daterad den 24 
september 2021 
Bilaga 1. Reglemente för medelsförvaltning 
Bilaga 2. Kommunstyrelsens bestämmelser för medelsförvaltning 
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Bilaga 3. Reglemente för medelsförvaltning, med spårning av justeringar 
Bilaga 4. Kommunstyrelsens bestämmelser för medelsförvaltning, med spårning av 
justeringar 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från  
kommunstyrelsen – och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med  
detta förslag.  

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan tycker att de förändringar som nu görs är bra men skulle gärna vilja se en 
fördjupad översyn kring detta reglemente och även en utredning kring att ansluta sig till 
Kommuninvest.” 
 
- - - - - 
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§ 562 KFKS 2021/494 

Tertialbokslut 2 år 2021 för Nacka kommun 

Beslut 
Kommunfullmäktige fastställer Nacka kommuns tertialbokslut 2 för 2021 i enlighet med 
bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 28 september 2021 (reviderad den 14 oktober 
2021). 

Ärendet 
Med ett ackumulerat ekonomiskt utfall för perioden januari till augusti på -18,0 miljoner 
kronor ligger resultatet -491,5 miljoner kronor sämre än vad som hade beräknats i 
budgeten. Resultatet påverkas av den uppkomna fördyrningen av utbyggnaden av 
tunnelbanan. 
 
Helårsprognosen för kommunen som helhet visar på ett resultat om +745,2 miljoner 
kronor, vilket är +111,0 miljoner kronor högre än årsbudgeten på 634,2 miljoner kronor. 
Resultatet förklaras till stor del av ökade intäkter i form av gåvor, ökade skatteintäkter och 
att nämnderna går bättre. 
 
Periodens resultat för nämnderna och deras verksamheter visar på en positiv avvikelse på 
+103,8 miljoner kronor jämfört med budgeterat. För helåret prognostiserar nämnderna och 
verksamheterna en positiv avvikelse på +5,6 miljoner kronor mot budget. 
 
Äldrenämnden prognostiserar ett underskott på 12,5 miljoner kronor. Som en del i detta 
resultat ligger äldrenämndens kostnader för pandemirelaterade inköp av skyddsutrustning 
på totalt 13,4 mnkr kronor. I samband med beredningen av ärendet i kommunstyrelsens 
arbetsutskott fick stadsledningskontoret i uppdrag att till kommunstyrelsens sammanträde 
återkomma med underlag för att äldrenämndens pandemirelaterade inköp av 
skyddsutrustning ska kunna täckas av kommunstyrelsens medel för oförutsedda kostnader. 
 
Det prognostiserade balanskravsresultatet uppgår till +753,8 miljoner kronor, vilket 
motsvarar ett resultatöverskott (exklusive realisationsvinster och andra jämförelsestörande 
intäkter av engångskaraktär) på 12,5 procent. Kommunens prognostiserade resultat 
exklusive jämförelsestörande poster är +259,2 miljoner kronor vilket motsvarar 4,3 procent 
av skatter och statsbidrag. 
 
Skatteintäkter, generella statsbidrag och utjämning beräknas sammantaget bli högre än 
budgeterat. 
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Kommunen har vid utgången av augusti en låneskuld på 1 350 miljoner kronor. Netto har 
kommunen under den aktuella perioden gjort investeringar på -348,8 miljoner kronor. 
 
Nacka kommuns helägda bolag Nacka energi AB prognostiserar ett årsresultat efter 
finansiella poster på 26,8 miljoner, vilket är -8,9 miljoner lägre än budget. Nacka vatten och 
avfall AB prognosticerar ett årsresultat på 8,1 miljoner, vilket är 10,6 miljoner bättre än 
budget. Centrala Nacka marknadsbolag AB prognostiserar ett nollresultat, vilket är enligt 
budget. Årsprognosen för Boo 1:207 bedöms till en nettokostnad om -0,2 miljoner kronor. 
 
Utifrån uppfyllelsegraden av de övergripande målen och de finansiella resultatindikatorerna 
bedöms Nacka kommun och dess bolag sammantaget ha en god ekonomisk hushållning. 
Standard & Poors, som bedömer kommunens finansiella styrka och styrning, har även i år 
gett kommunen det högsta ratingbetyget (AAA). 
 
Den totala sjukfrånvaron per den sista juli var 6,41 procent. Det är en minskning med 1,55 
procentenheter jämfört med motsvarande period 2020. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 oktober 2021, § 323 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten den 28 september 2021, 
(reviderad den 14 oktober 2021) 
Tertialbokslut 2 2021 för Nacka kommun. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från  
kommunstyrelsen – och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med  
detta förslag.  

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Nackas ekonomi är stark och såväl utfall för det andra tertialet, exklusive 
jämförelsestörande poster, som prognosen för helåret ser mycket positiva ut för 
kommunen som helhet. Man prognostiserar helårets resultat till hela 12,5% av budgeten, 
eller 4,3% utan jämförelsestörande poster. Det är givetvis positivt att kunna spara i ladorna 
och kunna försäkra Nackaborna en stark välfärd, utan stora skattehöjningar, även i 
framtiden. Det är dock anmärkningsvärt att man gör ett så stort överskott samtidigt som 
flera verksamheter redan går på knäna eller har en negativ trend i sin leverans. 
Socialnämnden har under en tid haft problem med stora underskott p.g.a. 
underfinansiering. Två av de nämnder som uppvisar negativa årsprognoser är Natur- och 
trafiknämnden och Äldrenämnden. Natur- och trafiknämnden drabbades inför 2021 av en 
stor nedskärning som nu märks i ökat antal väggropar (så kallade “potthål”) som inte fixas i 
god tid, i tertialbokslutet hänvisar man till nya redovisningsprinciper, men dessa var kända 
då budgeten antogs och borde ha tagits hänsyn till. Äldrenämnden tillfördes inför 2021 
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endast en miljon av kommunen, utöver det som staten sköt till i riktade medel. Ett annat 
anmärkningsvärt exempel är att medianhandläggningstiden för planbesked har ökat 
markant, och nu ligger strax över det lagstadgade maximikravet. Detta samtidigt som 
antalet anställda inom stadsutveckling minskat ordentligt de senaste åren. Vi ser även 
brister i arbetet för att fördela gode män inom rimlig tidsram. Det är direkt oansvarigt att 
göra överskott långt över det målvärde som satts upp, prioritera skattesänkningar och 
samtidigt ha anmärkningsvärt låg måluppfyllelse med verksamheter som går på knäna och 
medarbetare som slits ut. Detta riskerar leda till stora kostnader i längden och hota Nackas 
rykte som en attraktiv arbetsgivare. 
En positiv del i tertialbokslutet är att det slås fast att Nacka Kommun kan finansiera 
investeringar mycket billigt på kapitalmarknaden. Ändå återkommer det i olika dokument 
önskemål om att andra ska stå för kommunens investeringar i syfte att hålla ner 
låneskulden. Det är självklart viktigt att låneskulden i högsta möjliga mån minimeras, men 
att göra detta genom att låta andra parter, med högre upplåningskostnader, stå för 
investeringarna är skadligt för kommunens ekonomi på längre sikt. Istället kommer Nacka 
tvingas betala högre hyror för att finansiera de ökade upplåningskostnaderna och den risk 
som privata aktörer då tvingas ta, vilket kostar mer pengar i längden. Det finns inga 
gratisluncher.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Prognosen som görs i T2:an pekar på att man gör ett överskott att man på helårsbasis får 
ett överskott på 4,3% utan jämförelsestörande poster. Visst är det bra med överskott men 
kommunen når långt ifrån alla sina mål, vilket knappt nämns i tertialbokslutet. 
Kommunfullmäktige har fastställt mål som kommunen ska arbeta mot, att inte uppfylla 
dem och samtidigt göra stora överskott är inget att vara stolt över utan de många mål som 
inte beräknas uppfyllas är inte maximalt värde för skattepengarna.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Det är flera stora projekt som inte flyter på som de ska, vilket är oroväckande. Särskilt i 
skuggan av att kostnaderna i projektet Sickla industriväg tilläts skena helt okontrollerat en 
längre tid utan återkoppling till oss i politiken. Där såg vi ett tydligt exempel på vad som 
kan hända när det inte redan från början finns en erfaren projektledning under 
genomförandefasen.” 
 
- - - - - 
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§ 563 KFKS 2021/95 

Mål och budget 2022-2024 

Beslut 
 
A. 
Kommunfullmäktige beslutar att behandlingen av ärendet ska delas in i nedanstående 
block. Under inledningsblocket följer talarordningen partistorleken och därefter är första 
och andra inlägget under varje block avsedda för den som är ordförande och 2:e vice 
ordförande i respektive nämnd. Byte av tjänstgörande kan ske mellan blocken. Icke 
tjänstgörande ersättare har yttranderätt. 

1. Inledning 
2. Kommunstyrelsen, överförmyndarnämnden, övergripande och skattesats 
3. Natur- och trafiknämnden  
4. Socialnämnden 
5. Äldrenämnden  
6. Arbets- och företagsnämnden 
7. Utbildningsnämnden 
8. Fritidsnämnden  
9. Kulturnämnden 
10. Miljö- och stadsbyggnadsnämnden  

 
Beslut om mål och budget, samt i förekommande fall beslut om budgetpåverkande 
motioner, fattas inom respektive block.  
 
B. 
Kommunfullmäktige antar kommunstyrelsens förslag till mål och budget 2022-2024. 
 
Skattesatsen för år 2022 sänks med 25 öre och fastställs till 17:98. 
 
C. 
Motion (MP) – Skapa ny byggyta på hårdgjord mark genom överdäckning 
Kommunfullmäktige noterar att det finns stor nytta med överdäckningar, samtidigt som  
denna typ av byggnation är kostsam. Överdäckning är därför något som kommunen  
löpande beaktar i sin planering på platser där det skulle kunna vara lämpligt med hänsyn till  
kostnad och nytta. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 
Motion (MP) – Solceller på kommunala fastigheter 
Kommunfullmäktige noterar att en kartläggning av lämpliga kommunala fastigheter där  
solceller kan placeras redan är genomförd samt att kommunstyrelsen redan fått ett särskilt  
uppdrag att utreda förutsättningarna för solceller och laddstolpar på flera av kommunens  
fastigheter. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
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Motion (S) – Inför en koldioxidbudget i Nacka 
Kommunfullmäktige noterar att kommunstyrelsen har beslutat om ett framtagande av en  
koldioxidbudget för kommunen (KFKS 2021/394) som uppfyller intentionerna i  
motionens förslag. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 
Motion (NL) – Miljödeklarera byggande av flerfamiljehus 
Kommunfullmäktige noterar att intentionerna i motionen uppfylls utifrån den beslutade  
strategin för miljö- och klimatambitioner samt noterar att det frivilliga certifieringssystemet,  
som ett flertal byggherrar använder sig av, ligger i linje med vad motionärerna efterfrågar. 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 
Motion (V) – Inrätta bemannad parklek i Braxenparken och utred vidare behov 
Kommunfullmäktige avslår de båda förslagen i motionen om att dels inrätta en bemannad  
parklek i Braxenparken, dels utreda vidare behov av bemannade parklekar i kommunen,  
eftersom målgruppen i motionen redan erbjuds ett varierat fritidsutbud. Motionen är  
därmed färdigbehandlad. 
 
Motion (V) – Kommunövergripande plan för att motverka hemlöshet 
Kommunfullmäktige avslår föreslagen i motionen eftersom ett aktivt arbete för att  
motverka hemlöshet redan pågår. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 
Motion (V) – Inrätta en kommunal hemtjänst 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att införa kommunal hemtjänst. 
 
Motion (S) – Förläng möjligheten för fortsatt boende för nyanlända 
Kommunfullmäktige avslår motionen att det utreds hur Nacka kommun kan möjliggöra för  
fortsatt boende efter två år för nyanlända. Nackas riktlinjer för bostäder för nyanlända  
anger att nyanlända som anvisas till kommunen får hyra en genomgångsbostad under två  
år. Att ändra denna tidsperiod i riktlinjerna för bostäder för nyanlända är inte aktuellt i  
dagsläget och därför är inte en utredning om hur detta ska ske nödvändig. Motionen är 
med detta färdigbehandlad. 
 
Motion (S) – Likvärdighet förskola skola 
Kommunfullmäktige noterar att utbildningsnämnden har beslutat införa en ny  
fördelningsmodell med en strukturell ersättning inom förskola och pedagogisk omsorg som  
är i linje med förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 
Motion (V) – Inrätta föreningsstöd för öppen och avgiftsfri lovverksamhet 
Kommunfullmäktige noterar att möjligheten att ansöka om och erhålla lovverksamhetstöd  
redan uppfylls inom kommunens befintliga bidragsstruktur och att medel för bidrag årligen  
definieras i samband med nämndernas budgetarbete. Med dessa noteringar är motionen  
färdigbehandlad. 
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Ärendet 
Mål och budget 2022–2024 innehåller Allianspartiernas förslag till budget och övergripande 
mål för kommunen med tillhörande fokusområden och resultatindikatorer för nämnderna. 
Förslaget innehåller också finansiella resultatindikatorer för god ekonomisk hushållning 
samt drift- och investeringsbudget. Budgeten visar för 2022 ett resultat på 560,0 miljoner 
kronor inklusive reavinster. Resultatet exklusive jämförelsestörande poster är på 150,8 
miljoner kronor. Skattesatsen för 2022 sänks med 25 öre, från 18:23 till 17:98. 
 
I budget 2022 prioriteras checkhöjningar inom skola, äldreomsorg och social omsorg samt 
att sänka kommunalskatten med 25 öre. Budgeten för nämnderna ökar med 259,7 miljoner 
kronor jämfört med 2022. De främsta tillskotten finns inom utbildningsnämnden 91,4 
miljoner kronor, socialnämnden 59,4 miljoner kronor, äldrenämnden 56,9 miljoner kronor 
samt natur- och trafiknämnden 43,9 miljoner kronor.  
 
I förslaget finns investeringar på 1 370,0 miljoner kronor för 2022. Lånetaket för 
koncernbanken fastställs till 2 100,0 miljoner kronor.  
 
Tio motioner sambehandlas med ärendet om mål och budget 2022-2024. Se lista i bilaga 
rubricerad Blockindelning och sambehandling av motioner. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 oktober 2021, § 324 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 22 oktober 2021 
Mål och budget 2022–2024 för Nacka kommun, reviderad den 3 november 2021, inklusive 
bilaga 1-7 
Förhandlingsprotokoll Mål och budget MBL, § 11, inklusive bilagor 
Blockindelning och sambehandling av motioner 
Motioner som sambehandlas, inklusive bilagor 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 8 november 2021, § 361 
Socialdemokraternas budgetförslag 
Nackalistans budgetförslag 
Sverigedemokraternas budgetförslag 
Miljöpartiets budgetförslag 
Vänsterpartiets budgetförslag 
Bilagor från nämnder och styrelser 
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Block 2 – Övergripande och skattesats, kommunstyrelsen, 
överförmyndarnämnden 

Jäv 
Lotta Riedel (M) deltog inte i behandlingen av ärendet under block 2 på grund av jäv. 

Yrkanden  
Yrkanden avseende budget och särskild proposition 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Gunilla Grudevall-Steen 
(L), Karin Teljstedt (KD), Monica Brohede Tellström (L) och Johan Krogh (C), bifall till 
kommunstyrelsens förslag till mål och budget. Monica Brohede Tellström yrkade därvid att 
punkten 12 i Vänsterpartiets förslag samt punkten 20, underpunkten 7, i 
Sverigedemokraternas förslag skulle ställas under särskild proposition. 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag till mål och budget. 
 
Esa Örmä (SD) yrkade, med instämmande av Leonid Yurkovskiy (SD), bifall till 
Sverigedemokraternas förslag till mål och budget. Han yrkade därvid att punkterna 2 och 
20 i förslaget skulle ställas under särskild proposition. 
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade, med instämmande av Christina Ståldal (NL), bifall till 
Nackalistans förslag till mål och budget. Han yrkade därvid att punkterna 21 och 32 i 
förslaget skulle ställas under särskild proposition. 
 
Tomas Ottosson (V), yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag till mål och budget. Han 
yrkade därvid att punkterna 11 och 29 i förslaget skulle ställas under särskild proposition.  
 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till Miljöpartiets förslag till mål och budget. Han yrkade 
därvid att punkterna 2, 4, 12, 22 och 23 i förslaget skulle ställas under särskild proposition. 
 
Yrkanden avseende motionerna 
Mats Gerdau yrkade, med instämmande av Hans Peters och Karin Teljstedt, bifall till 
kommunstyrelsens förslag avseende motionerna ”Skapa ny byggyta på hårdgjord mark 
genom överdäckning”, ”Solceller på kommunala fastigheter”, ”Inför en koldioxidbudget i 
Nacka” och ”Miljödeklarera byggande av flerfamiljehus”. 
 
Khashayar Farmanbar yrkade bifall till motionen om att införa en koldioxidbudget i Nacka. 
 
Mikael Carlsson yrkade bifall till motionen om att miljödeklarera byggande av 
flerfamiljehus. 
 
Tomas Ottosson yrkade bifall till motionen om solceller på kommunala fastigheter. 
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Sidney Holm yrkade bifall till motionerna om att skapa ny byggyta på hårdgjord mark 
genom överdäckning samt om solceller på kommunala fastigheter. 

Beslutsgång skattesats 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens, Socialdemokraternas, Miljöpartiets, 
Vänsterpartiets, Nackalistans och Sverigedemokraternas förslag mot varandra och fann att 
kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag avseende 
skattesatsen. 

Beslutsgång övergripande 
Beslutspunkter under särskild proposition 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 2 i Miljöpartiets förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen avgavs 38 röster mot förslaget och 12 röster för förslaget. 11 ledamöter avstod 
från att rösta. Därmed avslogs förslaget. 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 1, punkten 2 i Miljöpartiets förslag. 
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkterna 4 och 12 i Miljöpartiets förslag 
och fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslagen.  
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkten 11 i Vänsterpartiets förslag och 
fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. Votering begärdes och verkställdes. 
Vid voteringen avgavs 38 röster mot förslaget och 12 röster för förslaget. 11 ledamöter 
avstod från att rösta. Därmed avslogs förslaget. 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 2, punkten 11 i Vänsterpartiets förslag. 
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkten 12 i Vänsterpartiets förslag och 
fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 2 i Sverigedemokraternas förslag och 
fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  
 
Kommunstyrelsens och partiernas samlade budgetförslag 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens, Socialdemokraternas, Miljöpartiets, 
Vänsterpartiets, Nackalistans och Sverigedemokraternas förslag till mål och budget mot 
varandra och fann att kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag till mål och budget avseende det övergripande området. 

Beslutsgång kommunstyrelsen 
Beslutspunkter under särskild proposition 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 22 i Miljöpartiets förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  
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Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 23 i Miljöpartiets förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen avgavs 38 röster mot förslaget och 7 röster för förslaget. 16 ledamöter avstod 
från att rösta. Därmed avslogs förslaget. 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 3, punkten 23 i Miljöpartiets förslag. 
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkten 29 i Vänsterpartiets förslag och 
fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. Votering begärdes och verkställdes. 
Vid voteringen avgavs 38 röster mot förslaget och 19 röster för förslaget. 4 ledamöter 
avstod från att rösta. Därmed avslogs förslaget. 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 4, punkten 29 i Vänsterpartiets förslag. 
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkten 21 i Nackalistans förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkten 32 i Nackalistans förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen avgavs 38 röster mot förslaget och 23 röster för förslaget. Därmed avslogs 
förslaget. 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 5, punkten 32 i Nackalistans förslag. 
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 20, underpunkt 7, i 
Sverigedemokraternas förslag och fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 20, övriga underpunkter, i 
Sverigedemokraternas förslag och fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  
 
Motion – Skapa ny byggyta på hårdgjord mark genom överdäckning 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot bifall till motionens förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  
 
Motion – Solceller på kommunala fastigheter 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot bifall till motionens förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. Votering 
begärdes och verkställdes. Följande voteringsproposition godkändes:  
”Den som bifaller kommunstyrelsens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej. Vinner nej 
har kommunfullmäktige beslutat att bifalla motionen.”  
Vid voteringen avgavs 38 ja-röster och 23 nej-röster. Ordföranden konstaterade att 
kommunfullmäktige därmed hade bifallit kommunstyrelsens förslag. 



 
37 (91) 

 15 november 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
• Voteringslista 6  
 
Motion – Inför en koldioxidbudget i Nacka 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot bifall till motionens förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Motion – Miljödeklarera byggande av flerfamiljehus 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot bifall till motionens förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Kommunstyrelsens och partiernas samlade budgetförslag 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens, Socialdemokraternas, Miljöpartiets, 
Vänsterpartiets, Nackalistans och Sverigedemokraternas förslag till mål och budget mot 
varandra och fann att kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag till mål och budget avseende kommunstyrelsens område. 

Beslutsgång överförmyndarnämnden 
Kommunstyrelsens och partiernas samlade budgetförslag 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens, Socialdemokraternas, Miljöpartiets, 
Vänsterpartiets, Nackalistans och Sverigedemokraternas förslag till mål och budget mot 
varandra och fann att kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag till mål och budget avseende överförmyndarnämndens område. 
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Block 3 – Natur- och trafiknämnden 

Yrkanden 
Yrkanden avseende budget och särskild proposition 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Peter Zethraeus (M), Anders Tiger (KD) och 
Martin Sääf (L), bifall till kommunstyrelsens förslag till mål och budget. 
 
Lina Olsson (NL) yrkade bifall till Nackalistans förslag till mål och budget. Hon yrkade 
därvid att punkterna 85 och 95 i förslaget skulle ställas under särskild proposition. 
 
Majvie Swärd (S) yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag till mål och budget. Hon 
yrkade därvid att punkten 32v i förslaget skulle ställas under särskild proposition. 
 
David Hyde (SD) yrkade bifall till Sverigedemokraternas förslag till mål och budget. Han 
yrkade därvid att punkten 37 i förslaget skulle ställas under särskild proposition. 
 
Louise Ollivier (MP) yrkade bifall till Miljöpartiets förslag till mål och budget. 
 
Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag till mål och budget. Han 
yrkade därvid att punkten 76 i förslaget skulle ställas under särskild proposition. 
 
Yrkanden avseende motionen 
Hans Peters yrkade, med instämmande av Peter Zethraeus och Martin Sääf, bifall till 
kommunstyrelsens förslag avseende motionen ”Inrätta bemannad parklek i Braxenparken 
och utred vidare behov av bemannade parklekar i kommunen”. 
 
Lina Olsson yrkade, med instämmande av Majvie Swärd, bifall till motionens andra att-sats. 
 
Tomas Ottosson yrkade bifall till motionen i dess helhet. 

Beslutsgång 
Beslutspunkter under särskild proposition 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 32v i Socialdemokraternas förslag 
och fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 38 röster mot förslaget och 19 röster för förslaget. 3 
ledamöter avstod från att rösta och 1 ledamot var frånvarande. Därmed avslogs förslaget. 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 7, punkten 32v i Socialdemokraternas förslag. 
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkten 76 i Vänsterpartiets förslag och 
fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. Votering begärdes och verkställdes. 
Vid voteringen avgavs 47 röster mot förslaget och 13 röster för förslaget. 1 ledamot var 
frånvarande. Därmed avslogs förslaget. 
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Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
• Voteringslista 8, punkten 76 i Vänsterpartiets förslag. 

 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 85 i Nackalistans förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen avgavs 41 röster mot förslaget och 16 röster för förslaget. 3 ledamöter avstod 
från att rösta och 1 ledamot var frånvarande. Därmed avslogs förslaget. 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 9, punkten 85 i Nackalistans förslag. 
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 95 i Nackalistans förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 37 i Sverigedemokraternas förslag 
och fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  
 
Motion - Inrätta bemannad parklek i Braxenparken och utred vidare behov 
Motionens första att-sats 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot bifall till motionens förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Motionens andra att-sats 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot bifall till motionens förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Kommunstyrelsens och partiernas samlade budgetförslag 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens, Socialdemokraternas, Miljöpartiets, 
Vänsterpartiets, Nackalistans och Sverigedemokraternas förslag till mål och budget mot 
varandra och fann att kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag till mål och budget avseende natur- och trafiknämndens område. 
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Block 4 – Socialnämnden 

Yrkanden 
Yrkanden avseende budget och särskild proposition 
Helene Skantze (M) yrkade, med instämmande av Anna-Karin Boréus (L), Christina Lorne 
(C) och Karin Teljstedt (KD), bifall till kommunstyrelsens förslag till mål och budget.  
 
Lisskulla Zayane (MP) yrkade bifall till Miljöpartiets förslag till mål och budget.  
 
Åsa Nyberg (SD) yrkade bifall till Sverigedemokraternas förslag till mål och budget.  
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till Nackalistans förslag till mål och budget. Han yrkade 
därvid att punkt 113 skulle ställas under särskild proposition.  
 
Lisa Rasmussen (V) yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag till mål och budget.  
 
Alva Dahn (S) yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag till mål och budget.  
 
Yrkanden avseende motionen 
Helene Skantze yrkade, med instämmande av Christine Lorne och Anna-Karin Boréus, 
bifall till kommunstyrelsens förslag avseende motionen ”Kommunövergripande plan för att 
motverka hemlöshet”.  
 
Lisa Rasmussen yrkade, med instämmande av Lisskulla Zayane, bifall till motionen i dess 
helhet.  
 
Mikael Carlsson yrkade bifall till motionens första att-sats. 

Beslutsgång 
Beslutspunkter under särskild proposition 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 113 i Nackalistans förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 
 
Motion – Kommunövergripande plan för att motverka hemlöshet 
Motionens första att-sats 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot bifall till motionens förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. Votering 
begärdes och verkställdes. Följande voteringsproposition godkändes:  
”Den som bifaller kommunstyrelsens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej. Vinner nej 
har kommunfullmäktige beslutat att bifalla motionen.”  
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Vid voteringen avgavs 38 ja-röster och 23 nej-röster. Ordföranden konstaterade att 
kommunfullmäktige därmed hade bifallit kommunstyrelsens förslag. 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
• Voteringslista 10  
 
Motionens andra och tredje att-sats 
Ordföranden ställde bifall till kommunstyrelsens förslag mot bifall till motionens förslag 
och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  
 
Kommunstyrelsens och partiernas samlade budgetförslag 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens, Socialdemokraternas, Miljöpartiets, 
Vänsterpartiets, Nackalistans och Sverigedemokraternas förslag till mål och budget mot 
varandra och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag till mål och budget avseende socialnämndens område. 
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Block 5 – Äldrenämnden 

Yrkanden 
Yrkanden avseende budget och särskild proposition 
Karin Teljstedt (KD) yrkade, med instämmande av Eivor Örenmark (M), Monica Brohede 
Tellström (L) och Christine Lorne (C), bifall till kommunstyrelsens förslag till mål och 
budget.  
 
Espen Bjordal (S) yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag till mål och budget. Han 
yrkade därvid att punkten 44x skulle ställas under särskild proposition.  
 
Fredrik Holmqvist (V) yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag till mål och budget. Han 
yrkade därvid att punkten 108 skulle ställas under särskild proposition. 
 
Ninni Lindberg (MP) yrkade bifall till Miljöpartiets förslag till mål och budget. Hon yrkade 
därvid att punkterna 74, 75 och 76 skulle ställas under särskild proposition.  
 
Christina Ståldal (NL) yrkade bifall till Nackalistans förslag till mål och budget. Hon yrkade 
därvid att punkterna 134 och 135 skulle ställas under särskild proposition.  
 
Åsa Nyberg (SD) yrkade bifall till Sverigedemokraternas förslag till mål och budget. Hon 
yrkade därvid att punkten 51 skulle ställas under särskild proposition. 
 
Yrkanden avseende motionen 
Eivor Örenmark yrkade, med instämmande av Christine Lorne och Karin Teljstedt, bifall 
till kommunstyrelsens förslag gällande motionen ”Inrätta en kommunal hemtjänst”. 
 
Fredrik Holmqvist yrkade, med instämmande av Christina Ståldal, bifall till motionen i dess 
helhet.  
 
Espen Bjordal yrkade, med instämmande av Åsa Nyberg, bifall till motionens första att-
sats. 

Beslutsgång 
Beslutspunkter under särskild proposition 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 44x i Socialdemokraternas förslag 
och fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 38 röster mot förslaget och 22 röster för förslaget. 1 
ledamot var frånvarande. Därmed avslogs förslaget.  
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 11, punkten 44x i Socialdemokraternas förslag. 
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Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 74 i Miljöpartiets förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 75 i Miljöpartiets förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen avgavs 43 röster mot förslaget och 4 röster för förslaget. 13 ledamöter avstod 
från att rösta och 1 ledamot var frånvarande. Därmed avslogs förslaget. Vid voteringen 
avgavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 12, punkten 75 i Miljöpartiets förslag. 
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 76 i Miljöpartiets förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 108 i Vänsterpartiets förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen avgavs 43 röster mot förslaget och 3 röster för förslaget. 15 ledamöter avstod 
från att rösta. Därmed avslogs förslaget. Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 13, punkten 108 i Vänsterpartiets förslag. 
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkterna 134 och 135 i Nackalistans 
förslag och fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslagen. 
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 51 i Sverigedemokraternas förslag 
och fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  
 
Motion – Inrätta en kommunal hemtjänst 
Motionens första att-sats 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot bifall till motionens förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  
 
Motionens andra att-sats 
Ordföranden ställde bifall till kommunstyrelsens förslag mot bifall till motionens förslag 
och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  
 
Kommunstyrelsens och partiernas samlade budgetförslag 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens, Socialdemokraternas, Miljöpartiets, 
Vänsterpartiets, Nackalistans och Sverigedemokraternas förslag till mål och budget mot 
varandra och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag till mål och budget avseende äldrenämndens område. 
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Block 6 – Arbets- och företagsnämnden 

Yrkanden 
Yrkanden avseende budget och särskild proposition 
Filip Wiljander (M) yrkade, med instämmande av Anna-Karin Boréus (L), Olga Anikina (C) 
och Anders Tiger (KD), bifall till kommunstyrelsens förslag till mål och budget. Filip 
Wiljander yrkade därvid att punkten 46 i Vänsterpartiets förslag skulle ställas under särskild 
proposition. 
 
Gunnel Nyman Gräff (S) yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag till mål och budget.  
 
YuSie Rundkvist Chou (NL) yrkade bifall till Nackalistans förslag till mål och budget. Hon 
yrkade därvid att punkten 39 skulle ställas under särskild proposition.  
 
Louise Ollivier (MP) yrkade bifall till Miljöpartiets förslag till mål och budget. 
 
Leonid Yurkovskiy (SD) yrkade bifall till Sverigedemokraternas förslag till mål och budget.  
 
Lisa Rasmussen (V) yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag till mål och budget.  
 
Yrkanden avseende motionen 
Filip Wiljander yrkade, med instämmande av Anna-Karin Boréus, Anders Tiger och Leonid 
Yurkovskiy, bifall till kommunstyrelsens förslag gällande motionen ”Förläng möjligheten 
för fortsatt boende för nyanlända”. 
 
Gunnel Nyman Gräff yrkade, med instämmande av YuSie Rundkvist Chou, Louise Ollivier 
och Lisa Rasmussen bifall till motionen.  

Beslutsgång 
Beslutspunkter under särskild proposition 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 39 i Nackalistans förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen avgavs 37 röster mot förslaget och 10 röster för förslaget. 13 ledamöter avstod 
från att rösta och 1 ledamot var frånvarande. Därmed avslogs förslaget.  
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 14, punkten 39 i Nackalistans förslag. 
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 46 i Vänsterpartiets förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen avgavs 43 röster mot förslaget och 3 röster för förslaget. 15 ledamöter avstod 
från att rösta. Därmed avslogs förslaget. Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
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• Voteringslista 15, punkten 46 i Vänsterpartiets förslag. 
 
Motion – Förläng möjligheten för fortsatt boende för nyanlända 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot bifall till motionens förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. Votering 
begärdes och verkställdes. Följande voteringsproposition godkändes:  
”Den som bifaller kommunstyrelsens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej. Vinner nej 
har kommunfullmäktige beslutat att bifalla motionen.”  
Vid voteringen avgavs 38 ja-röster och 23 nej-röster. Ordföranden konstaterade att 
kommunfullmäktige därmed hade bifallit kommunstyrelsens förslag. 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
• Voteringslista 16 
 
Kommunstyrelsens och partiernas samlade budgetförslag 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens, Socialdemokraternas, Miljöpartiets, 
Vänsterpartiets, Nackalistans och Sverigedemokraternas förslag till mål och budget mot 
varandra och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag till mål och budget avseende arbets- och företagsnämndens område. 
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Block 7 – Utbildningsnämnden 

Yrkanden 
Yrkanden avseende budget och särskild proposition 
Monica Brohede Tellström (L) yrkade, med instämmande av Andreas Brännström (M), 
Olga Anikina (C) och Karin Teljstedt (KD), bifall till kommunstyrelsens förslag till mål och 
budget.  
 
Andreas Andersson (S) yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag till mål och budget.  
 
Stephan Andersson (SD) yrkade bifall till Sverigedemokraternas förslag till mål och budget. 
Han yrkade därvid att punkten 47 skulle ställas under särskild proposition. 
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till Nackalistans förslag till mål och budget.  
 
Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag till mål och budget. Han 
yrkade därvid att punkten 95 skulle ställas under särskild proposition. 
 
Ninni Lindberg (MP) yrkade bifall till Miljöpartiets förslag till mål och budget. 
Hon yrkade därvid att punkterna 67 och 68 skulle ställas under särskild proposition. 
 
Yrkanden avseende motionen 
Monica Brohede Tellström yrkade, med instämmande av Andreas Brännström, bifall till 
kommunstyrelsens förslag gällande motionen ”Likvärdighet förskola skola”. 
 
Andreas Andersson yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson, att motionen skulle 
anses bifallen. 

Beslutsgång 
Beslutspunkter under särskild proposition 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 67 i Miljöpartiets förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 68 i Miljöpartiets förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen avgavs 38 röster mot förslaget och 7 röster för förslaget. 15 ledamöter avstod 
från att rösta och 1 ledamot var frånvarande. Därmed avslogs förslaget. Vid voteringen 
avgavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 17, punkten 68 i Miljöpartiets förslag. 
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Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 95 i Vänsterpartiets förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen avgavs 38 röster mot förslaget och 23 röster för förslaget. Därmed avslogs 
förslaget. Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 18, punkten 95 i Vänsterpartiets förslag. 
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 47 i Sverigedemokraternas förslag 
och fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 
 
Motion – Likvärdighet förskola skola 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot förslaget att motionen skulle anses 
bifallen och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag.  
 
Kommunstyrelsens och partiernas samlade budgetförslag 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens, Socialdemokraternas, Miljöpartiets, 
Vänsterpartiets, Nackalistans och Sverigedemokraternas förslag till mål och budget mot 
varandra och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag till mål och budget avseende utbildningsnämndens område. 
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Block 8 – Fritidsnämnden 

Yrkanden 
Yrkanden avseende budget och särskild proposition 
Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade, med instämmande av Oliver Rykatkin (M), Johan 
Krogh (C) och Karin Teljstedt (KD), bifall till kommunstyrelsens förslag till mål och 
budget.  
 
Esa Örmä (SD) yrkade bifall till Sverigedemokraternas förslag till mål och budget. Han 
yrkade därvid att punkten 26 i förslaget skulle ställas under särskild proposition. 
 
Bosse Ståldal (NL) yrkade bifall till Nackalistans förslag till mål och budget. Han yrkade 
därvid att punkten 48 i förslaget skulle ställas under särskild proposition. 
 
Ella Tegsten (S) yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag till mål och budget. Hon 
yrkade därvid att punkten 24ii i förslaget skulle ställas under särskild proposition. 
 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till Miljöpartiets förslag till mål och budget.  
 
Fredrik Holmqvist (V) yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag till mål och budget. Han 
yrkade därvid att punkten 52 i förslaget skulle ställas under särskild proposition. 
 
Yrkanden avseende motionen 
Gunilla Grudevall-Steen yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag avseende motionen 
”Inrätta föreningsstöd för öppen och avgiftsfri lovverksamhet”.  
 
Fredrik Holmqvist yrkade bifall till motionen.  

Beslutsgång 
Beslutspunkter under särskild proposition 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 24ii i Socialdemokraternas förslag 
och fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 38 röster mot förslaget och 16 röster för förslaget. 5 
ledamöter avstod från att rösta och 2 ledamöter var frånvarande. Därmed avslogs förslaget. 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 19, punkt 24ii i Socialdemokraternas förslag 
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 52 i Vänsterpartiets förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen avgavs 32 röster mot förslaget och 24 röster för förslaget. 4 ledamöter avstod 
från att rösta och 1 ledamot var frånvarande. Därmed avslogs förslaget. 
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Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
• Voteringslista 20, punkten 52 i Vänsterpartiets förslag. 

 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 48 i Nackalistans förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen avgavs 32 röster mot förslaget och 28 röster för förslaget. 1 ledamot var 
frånvarande. Därmed avslogs förslaget.  
Vid votering avgavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 21, punkten 48 i Nackalistans förslag.  
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 26 i Sverigedemokraternas förslag 
och fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  
 
Motion - Inrätta föreningsstöd för öppen och avgiftsfri lovverksamhet 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot motionens förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  
 
Kommunstyrelsens och partiernas samlade budgetförslag 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens, Socialdemokraternas, Miljöpartiets, 
Vänsterpartiets, Nackalistans och Sverigedemokraternas förslag till mål och budget mot 
varandra och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag till mål och budget avseende fritidsnämndens område. 
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Block 9 – Kulturnämnden 

Yrkanden 
Yrkanden avseende budget och särskild proposition 
Richard Wendt (M) yrkade, med instämmande av Lena Linnerborg (L), Johan Krogh (C) 
och Anders Tiger (KD), bifall till kommunstyrelsens förslag till mål och budget. 
 
Fredrik Holmqvist (V) yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag till mål och budget. Han 
yrkade därvid att punkten 59 skulle ställas under särskild proposition. 
 
Leonid Yurkovskiy (SD) yrkade bifall till Sverigedemokraternas förslag till mål och budget. 
Han yrkade därvid att punkten 31 skulle ställas under särskild proposition. 
 
Lamin Jatta Modigh (NL) yrkade bifall till Nackalistans förslag till mål och budget. Han 
yrkade därvid att punkten 53 skulle ställas under särskild proposition.  
 
Lisskulla Zayane (MP) yrkade bifall till Miljöpartiets förslag till mål och budget. 
 
Majvie Swärd (S) yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag till mål och budget.  

Beslutsgång 
Beslutspunkter under särskild proposition 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 59 i Vänsterpartiets förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen avgavs 42 röster mot förslaget och 13 röster för förslaget. 5 ledamöter avstod 
från att rösta och 1 ledamot var frånvarande. Därmed avslogs förslaget. Vid voteringen 
avgavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 22, punkten 59 i Vänsterpartiets förslag. 
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 53 i Nackalistans förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 31 i Sverigedemokraternas förslag 
och fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  
 
Kommunstyrelsens och partiernas samlade budgetförslag 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens, Socialdemokraternas, Miljöpartiets, 
Vänsterpartiets, Nackalistans och Sverigedemokraternas förslag till mål och budget mot 
varandra och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag till mål och budget avseende kulturnämndens område. 
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Block 10 – Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 

Yrkanden 
Yrkanden avseende budget och särskild proposition 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C), Anders Tiger 
(KD) och Martin Sääf (L), bifall till kommunstyrelsens förslag till mål och budget. 
 
Helena Westerling (S) yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag till mål och budget.  
 
Stephan Andersson (SD) yrkade bifall till Sverigedemokraternas förslag till mål och budget. 
Han yrkade därvid att punkten 34 skulle ställas under särskild proposition. 
 
Rolf Wasteson (V) yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag till mål och budget. 
 
Christina Ståldal (NL) yrkade bifall till Nackalistans förslag till mål och budget. Han yrkade 
därvid att punkterna 63 och 65 skulle ställas under särskild proposition.  
 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till Miljöpartiets förslag till mål och budget. 

Beslutsgång 
Beslutspunkter under särskild proposition 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 63 i Nackalistans förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 65 i Nackalistans förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen avgavs 38 röster mot förslaget och 21 röster för förslaget. 1 ledamot avstod från 
att rösta och 1 ledamot var frånvarande. Därmed avslogs förslaget. Vid voteringen avgavs 
röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 23, punkten 65 i Nackalistans förslag. 
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 34 i Sverigedemokraternas förslag 
och fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  
 
Kommunstyrelsens och partiernas samlade budgetförslag 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens, Socialdemokraternas, Miljöpartiets, 
Vänsterpartiets, Nackalistans och Sverigedemokraternas förslag till mål och budget mot 
varandra och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag till mål och budget avseende miljö- och stadsbyggnadsnämndens område. 
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Reservationer  
Socialdemokraterna reserverade sig mot kommunfullmäktiges beslut att anta 
kommunstyrelsens förslag till mål och budget, till förmån för eget budgetförslag. 
Socialdemokraternas fullmäktigegrupp reserverade sig även mot beslutet avseende 
motionen om att förlänga möjligheten för fortsatt boende för nyanlända samt motionen 
om likvärdighet förskola skola. 
 
Nackalistan reserverade sig mot kommunfullmäktiges beslut att anta kommunstyrelsens 
förslag till mål och budget, till förmån för eget budgetförslag och med följande motivering. 
”Block 2 KS, ÖFN, övergripande, skatt 
Nackalistan anser att vårt budgetförslag under denna punkt skall genomföras i sin helhet. 
Vi har i vårt budgetförslag valt att lämna skattesatsen oförändrad och istället investera i och 
rusta upp välfärden. Vi är övertygade att om de satsningar vi föreslår genomförs så 
kommer nackaborna få en bättre fungerande kommun, fler skyddade naturområden, större 
trygghet i alla kommundelar och på sikt en möjlighet att ha en hållbar och låg skattesats. 
På grund av stor personalomsättning under året har överförmyndarenheten legat efter i 
granskningen av årsräkningar vilket är problematiskt. Gode män och förvaltare i Nacka gör 
ett bra jobb, till en blygsam ersättning. Det är viktigt att kunna behålla dem, ge dem god 
service och attrahera nya i ett växande Nacka. Det är även viktigt att både behålla och 
attrahera kompetent personal och för det krävs konkurrenskraftiga löner och tillräckligt 
med personal som kan säkerställa god kvalitet i handläggningen. Det behövs också en 
ordentlig satsning på att få upp användningen av de digitala tjänsterna, genom 
kommunikationsinsatser och genom utbildning av ställföreträdare. Nämndens budget har 
varit oförändrad i flera år, vilket inte är hållbart i längden. Därför vill vi satsa 2 miljoner 
mer än majoriteten på Överförmyndarnämnden i vår budget för 2022. 
Block 3 NTN 
Nackalistan reserverar sig emot beslutet till förmån för eget budgetförslag. Vi avsätter 3,5 
MSEK mer 2022, bl a till vinterunderhåll så att kommunen återigen sandar alla gator vid 
halka. Våra mål sträcker sig längre än den styrande majoritetens, bl a bibehåller vi och 
utökar målet om infartsparkeringar för bil i kommunen som de avskaffar 2022. Det s k 5% 
målet, att max 5% av kommunens budget ska gå till drift av gator och allmän plats, 
överskreds 2020 och ökar nu till 6% 2022 samt 7% 2024. Vi vill med vår restriktiva 
byggpolitik hålla kostnaderna på max 6% Motion:    Inrätta bemannad parklek i 
Braxenparken och utred vidare behov av bemannade parklekar i kommunen. 
Block 4 SOC 
Nackalistan anser att de satsningar vi gör i socialnämnden på bl.a. fältassistenter, drog- och 
alkoholberoende samt brottsförebyggande arbete skulle leda till stora vinster. Vi skulle 
fånga upp flera unga som idag riskerar att hamna i kriminalitet och drogmissbruk. Vi är 
övertygade om att detta skulle vara positivt både för de enskilda individerna och 
nackaborna i stort. 
Block 5 ÄLN 
Fler öppna träffpunkter och möteslokaler behövs finnas i Nackas olika lokalsamhällen 
baserat fördelade resurser i relation till äldre befolkningstal. Det ger både förbättrad fysisk 
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och psykisk hälsa och motverkar ensamhet. Enligt samma princip så vill Nackalistan inrätta 
och starta en kolloverksamhet som ger möjligheter till rekreation och utevistelse under 
sommaren och förbättrade sociala kontakter. 
Block 6 AFN 
Nackalistan reserverar sig emot beslutet till förmån för eget budgetförslag. Det går att ha 
två tankar i huvudet samtidigt. Tjänstepersonerna jobbar hårt och bra, men ibland begås 
det misstag, kanske pga iver att tillmötesgå politiska krav.  
Statistiken för antalet överklaganden av beslut om ekonomiskt bistånd i Nacka visar på en 
kraftig ökning senaste åren, vilket ger upphov till frågor. Det är viktigt att ta reda på vad det 
beror på, och att nämnden säkerställer att så många som möjligt får rätt beslut - från 
början. Felaktiga beslut om ekonomiskt bistånd kan få ödesdigra effekter för den enskilde 
människan, där medborgaren ofta är i ett utsatt läge. Nackalistans granskning av 
överklaganden till förvaltningsrätten de senaste tre åren visar att i genomsnitt ca 70% får 
avslag. Antal mål som ändrats eller delvis ändrats i förvaltningsrätten efter att de överklagas 
är 18%. Resterande 12 % är en blandning av sådana mål som inte sakprövats, vilket beror 
på att AFNs handläggare antingen har ändrat sin bedömning efter att sökanden överklagat, 
eller att den som överklagat tar tillbaka sin överklagan. 
Block 7 UBN 
Nackalistan tycker att den budget som antagits av kommunfullmäktige på många sätt är bra 
och att det är positivt att man räknar upp de olika checkbeloppen så som man nu gör. Den 
satsning på pedagogisk omsorg är väldigt lik det vi yrkade på förra året och något som vi 
verkligen är positiva till. Nackalistan hade dock gärna sett en kraftig satsning på att minska 
barngrupperna i förskolorna och i fritidshemmen. Vi hade också gärna sett att man gick 
med på vårt förslag att se över riskerna med att många mindre skol- och förskoleenheter 
slås ut, något som vi tycker är viktigt att motverka. 
Block 8 FRN 
Kommunens lekplatser, fritids- och idrottsanläggningar ska ha hög kvalitet och regelbundet 
underhållas och tillses. Idrottsanläggningar ska öka i relation till ökande befolkningstal och 
en ny utredning ska inledas för att hitta fler optimala idrottsytor i Nacka och speciellt i 
Sicklaområdet. 
Block 9 KUN 
Vi tror att Nacka kan bättre vad gäller kulturen. Vi är en stor kommun med många som ger 
sin själ för att få utöva sin kreativitet själv och för andras nöje. I vårt förslag till budget 
presenterar vi satsningar på totalt 14,5 miljoner mer än vad som föreslås i majoritetens 
förslag till budget. Vi vill se till att våra kulturhus får bättre förutsättningar att bedriva 
verksamhet oavsett om det handlar om ”normala” tider eller som nu, i en fortfarande 
pågående pandemi. Det är väldigt synd att majoriteten inte har tagit deras vädjan på hjälp 
på allvar. Det är dock kanske inte så väntat med tanke på misskötseln av ärendet om nya 
kulturlokaler i Älta, där det dåliga ursprungsförslaget klubbades igenom trots stora 
protester från bland annat Ältagruppen. 
Det är inte bara kulturhusen som saknar resurser och tillräckliga lokaler. Detsamma gäller 
våra kulturskolor. Även biblioteken behöver det investeras i. Vi har tidigare år påtalat 
behovet av tysta rum för till exempel studier, och investerar i vår budget även på medie- 



 
54 (91) 

 15 november 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

och litteraturinköp. Vi verkar också fortsatt även för ett bibliotek i det kraftigt 
expanderande området kring Kvarnholmen och Henriksdal. 
Kommunen måste lära sig av sina misstag från ”Wall Street Nacka”, framtida konstprojekt 
ska flyttas till kulturnämndens verksamhet, och de projekt som inte har konstnärlig 
öppenhet och armlängds avstånd från politiken ska det dras ned på. 
Nytt för i år är avsatta pengar för kulturupplevelser i äldreboenden, så att även de som bor 
på SÄBO får uppleva kultur efter 20 månader av pandemin. Många satsningar från tidigare 
budgetar kvarstår också, exempelvis för utredning av utescen i kommunen. 
Block 10 MSN 
I de kvalitetsjämförelser som görs i landet och som Nacka deltar i så borde den om miljö 
och hållbarhet vara den allra viktigaste. Nacka borde inom ett par år ligga bland landets 10 
bästa kommuner vad gäller just detta, anser Nackalistan. Därför vill vi bl a inrätta en 
miljönämnd med uppgift att samordna och utveckla miljöarbetet mellan de olika stuprören 
i kommunen. En lägre nivå av stadsbyggande måste till i Nacka än som nu planeras. Den 
ska lokaliseras mestadels till redan ianspråktagen mark och inte ske på naturmark. 
Invånarna måste få säga sitt i ett tidigt skede och ha ett riktigt inflytande på 
stadsbyggnadsbeslut.” 
 
Sverigedemokraterna reserverade sig mot kommunfullmäktiges beslut att anta 
kommunstyrelsens förslag till mål och budget, till förmån för eget budgetförslag. 
 
Miljöpartiet reserverade sig mot kommunfullmäktiges beslut att anta kommunstyrelsens 
förslag till mål och budget, till förmån för eget budgetförslag. 
 
Vänsterpartiet reserverade sig mot kommunfullmäktiges beslut att anta kommunstyrelsens 
förslag till mål och budget, till förmån för eget budgetförslag och med följande motivering. 
”Budgeten som antogs har flera svagheter som Vänsterpartiet inte kan acceptera. Det finns 
ingen lön och priskompensation och det innebär i år igen, att det blir ett en neddragning av 
verksamheterna. Alliansen talar om effektivisering men att tro på att det går att effektivisera 
mer och mer, år från år är inte möjligt enligt oss i Vänsterpartiet. Samverkansprotokollet 
med fackföreningarna gav samma svar. Fackföreningarna är oeniga med arbetsgivaren om 
att målen går att nå med den budget som ges och ett huvudargument var utebliven lön och 
priskompensation.  
Vi ser med oro på de försämrade arbetsförhållandena i en budget som skär ner på 
grunderna i välfärden. Det kommer leda till ökad ohälsa i personalen och en ökad 
personalomsättning. Det är ännu värre för de som verksamheterna är till för, förskolebarn, 
personer med behov inom äldreomsorgsområdet, barn och ungas idrott och kultur. När det 
blir mindre resurser blir det fler behov som inte kan tillgodoses. Detta kommer öka 
ojämlikheten i Nacka. Det är redan ett stort problem med sociala spänningar och ohälsa 
som följd. Nackas Ginikoefficient med enormt stora skillnader mellan de mest och minst 
ekonomiskt bemedlade behöver en politik som utjämnar de skillnaderna. 
Vänsterpartiet är beredda att höja skatten med 40 öre för att inte utsätta verksamheterna 
för fortsatta nedskärningar i verksamheterna och för att öka jämlikheten i Nacka. Även 
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efter den höjningen har Nacka en av landets lägsta kommunalskatter. Vi vill också påminna 
om att skattesänkningar inte är gratis, det är verksamheterna och medborgarna som betalar 
för den otillräckliga kommunala servicen. 
Vänsterpartiet ser hotet från ökande utsläpp koldioxid och ett upphettat jordklot med 
allvarliga klimatförändringar som det viktigaste målet för Nacka och samhället i stort att 
förändra. Mål och budget fokuserar på den ekonomiska budgeten som ska vara i balans 
mellan intäkter och utgifter. Den ekologiska budgeten finns inte med i mål och budget och 
den är tyvärr helt obalanserad. Vårt ekologiska fotavtryck är ca fyra gånger mer än vad som 
är hållbart. Vi förbrukar fyra jordklot i genomsnitt i Sverige, höginkomsttagare mer än det 
enligt WWF. Vänsterpartiet yrkande om att utlysa klimatnödläge och inrätta en egen nämnd 
med ansvar för klimat och miljöfrågor motsvara bättre den akuta situationen som råder 
idag. 
Våra särskilda yrkanden är förutom skattesatsen på 18,65 
att kommunen utlyser klimatnödläge och tar fram en klimatfärdplan 
att ett nytt kommunalt bostadsbolag bildas med uppdrag att förvärva, förvalta och låta 

bygga hyresbostäder 
att det nya badet i Saltsjöbaden, ersättning för gamla Näckenbadet, lokaliseras till Fisksätra 
att fastställa sänkta avgifter för kulturskolan till hälften av 2021 års nivå 
att naturreservat inrättas i Ryssbergen under 2022. Reservatet ska inkludera hela nuvarande 

obebyggda delen av Ryssbergen – ingen byggnation ska ske i området 
att  se till att barngrupper blir mindre i förskola och skola 
att avgiften för hemtjänst fastställs till 150 kr vilket är 50 % av den av kommunstyrelsen 

föreslagna.” 

Protokollsanteckningar  
 
Mål och budget 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Vi moderater tycker att Nacka är på väg åt rätt håll. Och det går riktigt bra för Nacka nu. 
Flera utmärkelser, kraftigt ökade skatteintäkter och riktigt god ekonomi som gör det möjligt 
att både sänka skatten och satsa rejält på skolan, omsorgen och tryggheten nästa år.  
Utifrån ett demokratiskt perspektiv är det viktigt att partiernas förslag är genomarbetade, 
seriösa och går att genomföra. Annars lurar man väljarna. I detta ingår att man också 
finansierar sina förslag. När vi granskat oppositionspartiernas budgetförslag så ser vi stora 
ekonomiska brister. Värst är det hos Socialdemokraterna. S föreslår ökade investeringar 
med 850 miljoner kronor. Investeringar kan betalas på tre sätt; lån, försäljningar eller skatt. 
S vill inte låna mer, men vill sälja mindre mark (men tar inte upp lägre markintäkter i sin 
budget). S vill förvisso ha högre skatt, men använder pengarna till andra saker. Därmed blir 
det ett gigantiskt hål i S-budgeten. Att inbilla Nackaborna att investeringar i praktiken är 
gratis duger inte för ett parti som gör anspråk på att leda kommunen.   
För att konkretisera: S vill investera 466 miljoner kronor i idrottsanläggningar kommande 
tre år (utomhusbassäng i Fisksätra, cricketbana, 11-spelarfotbollsplan i Duvnäs utskog 
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mm). Med 1,25% internränta och avskrivning på 33 år så blir den årliga kostnaden 28,4 
miljoner kronor, men S tar bara upp 2,7.  
S vill också att nyanlända flyktingar ska få bo kvar längre i kommunens 
genomgångsbostäder än de två år som etableringstiden är. I Alliansbudgeten ingår att de 
bostadsrätter som köptes för att klara bostadsåtagandet under flyktingkrisen nu ska säljas 
när etableringstiden går ut och därför finns 40 miljoner kronor upptagna för 2022. S har 
inte tagit bort dessa pengar i sitt budgetalternativ, men vill ändå att flyktingarna ska få bo 
kvar. Den ekvationen går inte heller ihop.  
Utifrån detta så kan man inte ta Socialdemokraterna riktigt på allvar. Deras förslag håller 
helt enkelt inte, utan antingen väntar stora skattehöjningar eller uteblivna satsningar. Gratis 
luncher och en ”allt till alla”-politik fungerar inte.” 
 
Motion – Skapa ny byggyta på hårdgjord mark genom överdäckning 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Vi gillar verkligen idén på att överdäcka bilvägar för att skapa nya värden genom att  
minska buller, skapa ytor och även byggbar mark. Därför har Socialdemokraterna föreslagit  
att se över möjligheterna att överdäcka väg 222 vid Nacka gymnasium samt nedanför  
Henriksdalsberget vid Gäddviken. Däremot skulle en sådan utredning som motionen  
föreslår, behöva ha input på vilka områden som politiken eller någon exploatör har vilja  
eller ser ett värde i att utveckla. En utredning utan tydliga inspel och avgränsningar riskerar  
att inte ge önskat resultat.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Motionens syfte är gott att bygga på hårdgjord yta och genom överdäckning. 
Överdäckning, kan dock vara en dyrbar sak och svaret i tjänstehandlingen ansluter sig 
Nackalistan till. Det verkar som att där det är lämpligt så blir det redan idag en 
överdäckning och i nuläget så räcker det som insats.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiets förslag är inte att kommunen själv ska ta någon ekonomisk risk genom att  
själv starta olika överdäckningsprojekt. Vårt förslag är att kommunen ska identifiera platser  
där kommunen ser möjligheter till detta för att sedan gå ut till olika marknadsaktörer för att  
lyssna in om det finns ett intresse av att teckna överenskommelser om extern exploatering  
och finansiering av detta.” 
 
Motion – Solceller på kommunala fastigheter 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan tycker att det är en bra motion som pekar på de möjligheter som finns och 
som inte idag utnyttjas optimalt. Tekniken för att kunna utnyttja solenergi utvecklas i 
rasande takt och att installera solceller på alla kommunala fastigheter där så är möjligt är 
inte bara smart ur klimatsynvinkel utan även ekonomiskt riktigt. Nackalistan tycker också 
att kommunen vid all nybyggnation och renovering skall göra allt för att optimera 
möjligheterna till att utnyttja solenergi.” 
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Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”I maj 2017 biföll kommunfullmäktige en motion från Miljöpartiet om att bygga  
solenergianläggningar på de platser där det är ekonomiskt lönsamt. Tyvärr har det inte  
byggts särskilt många anläggningar sedan dess. I Alliansens budget för 2021 kan dock  
noteras att de ska återkomma med en plan för hur en utbyggnad ska kunna gå till och  
ekonomin för detta. 
En plan för hur utbyggnaden ska kunna gå till borde ha tagits fram redan 2017 då  
kommunfullmäktige beslutade om det. ”Ekonomin för detta” som Allianspolitikerna verkar  
oroa sig för är väldigt enkel – bara bygg, det är ekonomiskt lönsamt. Tyvärr räknar  
kommunen idag bara med kostnaderna för solcellsinvesteringar. Om kommunen inte tar  
med intäktssidan blir investeringarna aldrig lönsamma.” 
 
Motion – Inför en koldioxidbudget i Nacka 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan stödjer motionen och tycker det är glädjande att Nacka kommun beslutat om 
att man ska införskaffa en koldioxidbudget. Vi tror att om den används på rätt sätt så 
kommer den att bli ett viktigt verktyg för att minska kommunens klimatpåverkan. Det 
viktiga är att detta inte blir något som kommunen gör bara för att kunna säga att man har 
gjort det utan att det blir ett verktyg som man aktivt arbetar med. Från Nackalistans sida 
kan vi lova att vi kommer göra allt vi kan för att detta blir ett levande dokument som 
hjälper kommunen att nå klimatmålet.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”När FN:s klimatpanel presenterade sin senaste forskningsrapport 2018 hade den ett  
omvälvande budskap. För första gången sattes ett tak för hur mycket utsläpp av  
växthusgaser atmosfären tål om jordens uppvärmning ska begränsas till under två grader.  
Taket var 1000 miljarder ton fram till år 2100 med startår 2012. Forskarna kallar detta  
”jordens koldioxidbudget”. Eftersom mänskligheten släppt ut drygt 50 miljarder ton årligen  
sedan 2012 är det relativt enkelt att räkna ut att utsläppstaket är nått inom 10 år, om  
ingenting drastiskt görs. Miljöpartiet välkomnar visserligen en koldioxidbudget men vill att  
vi istället för att bara utreda, omgående sätter igång med konkreta åtgärder som drastiskt  
sänker våra utsläpp. Då krävs det mindre snack och mer verkstad. 
Nackaborna är de som använder bil mest i hela landet och tyvärr handlar mycket av  
politiken i dagens Nacka om att anpassa oss efter bilberoendet genom att kräva fler bilvägar  
och fler parkeringsplatser. Miljöpartiet vill bryta bilberoendet och göra det enklare för  
nackaborna att välja bort bilen. Vi tycker det är märkligt att samma partier som vill ta fram  
en koldioxidbudget också vill satsa på nya motorvägsprojekt som Östlig förbindelse, något  
som inte ryms i en koldioxidbudget och enligt Trafikverkets egen utredning gör att vi  
missar våra egna klimatmål.” 
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Motion – Miljödeklarera byggande av flerfamiljehus 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”I tjänstehandlingen framgår det att Nacka är på gång att miljödeklarera byggandet av 
flerfamiljshus. Detta skulle innebära dels en god information till de många husspekulanter 
som vill bo i hus med god ekologisk status, dels ge en goodwill till Nacka som kommun för 
ekologiskt byggande och ge byggföretagen en morot och konkurrensfördel. Med den 
förklaring som gavs av ansvarig tjänsteperson under mötet så kan Nackalistan bifalla 
kommunens tjänstehandling eftersom man nu tänker att marknadsföra information om 
miljövänligt byggande på liknande sätt som motionen förutsätter.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Olika miljödeklarationer fokuserar mest på hållbara innemiljöer, såsom bra luftkvalité, låg  
radonhalt, inga farliga kemikalier, bra ljusinsläpp m.m. Miljöaspekterna är visserligen viktiga  
men, i skuggan av klimathotet är det viktigt att också göra allt vi kan för att minska  
byggnaders fossila utsläpp. Det är därför som Miljöpartiet i regeringen har drivit igenom  
en ny lag om klimatdeklaration för byggnader som börjar gälla från årsskiftet. Den lagen  
fokuserar på de utsläpp som sker under själva byggskedet. Klimatpåverkan över tid från en 
byggnads energianvändning brukar utgöra ca. hälften av byggnadens totala klimatpåverkan,  
den andra hälften uppstår vid själva byggskedet. Därför är det glädjande att  
kommunstyrelsen 2021-05-10 efter ett yrkande från Miljöpartiet beslutade att den nya  
multihallen i Fisksätra ska hålla en energiförbrukning enligt Sweden Green Building  
Councils definition för miljöbyggnad Guld.  
Idag går det att bygga hus som med väldigt låg klimatpåverkan, och som med  
kompensatoriska åtgärder kan landa på en nettonoll eller t.o.m. nettoplus klimatpåverkan.  
Ofta kan det vara svårt att få vissa byggherrar att använda den senaste mest klimat- och  
miljövänliga tekniken. Miljöpartiet vill därför att kommunen arbetar mer strategiskt för att  
driva på i rätt riktning. Dels vill vi att fler markanvisningar går till företag med ett  
dokumenterat klimattänk. Vi vill också att kommunen föregår med gott exempel och antar  
en målsättning om att alla nyproducerade kommunala byggnader ska hålla  
passivhusstandard, och med balanserade klimatåtgärder sedan landa på nettonoll  
klimatpåverkan.  
Jorden blir allt hetare, isarna smälter och haven stiger. Detta pågår NU. Det är ont om tid  
och därför måste vi göra allt VI kan för att bromsa klimathotet.” 
 
Motion – Inrätta bemannad parklek i Braxenparken och utred vidare behov 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Parklek förekom i stor utsträckning på 1970-80-talet och utbildad personal fanns 
tillgänglig i flera offentliga parker. Det blev en strukturerad användning av parken och ett 
flöde av trygga människor. Vi ställer oss positiva till förslaget i motionen att utreda behovet 
av bemannade parklekar. En utredning kan visa hur dessa kan utformas och anpassas till 
dagens modernare samhälle och dess behov.” 
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Lina Olsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Parklek, med eller utan personal, har hittills inte fått något utrymme i Nackas 
stadsplanering med undantag av Kvarnholmens parklek. V vill i denna motion fokusera på 
Fisksätras Braxenpark. Nackalistan är positiv till detta men vill att kommunen utreder hela 
Nackas behov av bemannad parklek. Det finns t ex ingen ny parklek planerad i västra 
Sickla. Här har inte tillräcklig hänsyn till barnperspektivet i stadsplaneringen tagits. 
Många äldre generationers barn har positiva minnen av stimulerande parklekar med 
bemannad personal. Nackalistan anser att alla Nackas kommundelar som bebyggs behöver 
tillföras större ytor för lek, t ex parklek som kan vara bemannad. Nackalistan stöder andra 
att-satsen om utredning av parklekar i hela kommunen.” 
 
Motion – Kommunövergripande plan för att motverka hemlöshet 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Motionens förslag är i korthet att kommunen upprättar en handlingsplan med målet att 
ingen nackabo ska behöva leva i hemlöshet och att stödet till hemlösa nackabor ska 
anpassas efter rådande situation. Det kan tyckas rimligt eller orimligt, beroende på vars och 
ens subjektiva uppfattning om vad en kommun bör eller kan göra. Nackalistan ställer sig 
dock frågande till en mening i tjänsteskrivelsen: Kommunen har inte en skyldighet att 
förmedla bostäder åt medborgarna. Är nyckelordet ”förmedla”? 
I lagen om kommunernas bostadsförsörjningsansvar framgår nämligen att kommunerna 
har huvudansvaret för bostadsförsörjningen. I Länsstyrelsens yttrande över förslag till 
riktlinjer för bostadsförsörjning i Nacka kommun finns just en anmärkning på att 
kommunen behöver förtydliga hur man arbetar för att förebygga vräkningar och underlätta 
inträdet på bostadsmarknaden för hemlösa.” 
 
Motion – Inrätta en kommunal hemtjänst 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan anser att det är bra för konkurrensen och valfriheten att ha en kommunal 
hemtjänst att välja på. Vi tror att en välfungerande kommunal hemtjänst skulle vara 
konkurrenskraftig och skulle kunna täcka ett behov om finns. Vi tycker dock att 
konkurrensneutraliteten även skall gälla mellan kommunala och privata anordnare och 
därför så vill vi inte stödja den andra att-satsen i motionen.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Idag saknar kommunen helt egen produktion inom hemtjänsten vilket både inskränker  
medborgarnas valfrihet och begränsar kommunens egen kompetens. Tidigare har det inte  
gått att konkurrera prismässigt med privata utförare, men med det nya differentierade PO-
pålägget Miljöpartiet arbetat för att få till stånd borde detta nu vara möjligt. Om det ändå 
inte bedöms som möjligt vill vi i Miljöpartiet att kommunen utreder varför Nacka inte  
klarar av att erbjuda ett kommunalt hemtjänstalternativ samtidigt som det går bra i övriga  
Sverige.” 
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Motion – Förläng möjligheten för fortsatt boende för nyanlända 
YuSie Rundkvist Chou lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Det är rent slöseri att nästan samtliga nyanlända försvinner från Nacka kommun efter 
etableringsperiodens två år. Siffror från våra tjänstemän visar att ca 90% nyanlända i Nacka 
kommer i egen försörjning efter dessa två år. Så just som de kan börja bidra till vår 
gemensamma framtid, så ska de bort härifrån därför att det knappt finns några bostäder att 
hyra till rimlig kostnad här. Det är absolut inte fråga om en gräddfil för nyanlända, utan att 
ge dem lite mer tid att hitta bostad här. Det är framför allt olyckligt att rycka upp 
barnfamiljer från sina mödosamt uppbyggda nya nätverk.” 
 
Motion – Likvärdighet förskola skola 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan tycker att förslagen i motionen är bra men utbildningsnämnden beslutade den 
23 september 2021 att införa en ny fördelningsmodell för strukturell ersättning inom 
förskola och pedagogisk omsorg från och med år 2022. I den nya modellen tar man hänsyn 
till vårdnadshavares högsta utbildning, om det är en familj med ekonomiskt bistånd, 
Utländsk bakgrund samt Human Development Index. Därför instämmer vi i att motionens 
förslag redan är uppfyllda. Vi tycker att denna förändring som är gjord är väldigt bra. I 
övrigt vill vi instämma i den kritik som Socialdemokraterna framför kring hanteringen av 
motionen.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Förskolan har i uppdrag att lägga grunden för ett livslångt lärande. Samtidigt ska den vara  
en lustfylld och trygg miljö för alla barn. Skolinspektionens kvalitetsgranskningar av  
förskolan visar dock på utmaningar och svårigheter på olika nivåer som får återverkningar  
ner på verksamhetsnivå. Myndigheten har sett att det finns stora skillnader i hur de  
granskade förskolorna tar sig an arbetet med den pedagogiska kvaliteten. Detta innebär att  
barnen riskerar att inte erbjudas likvärdiga förutsättningar och möjligheter till omsorg,  
utveckling och lärande i förskolan. Miljöpartiet instämmer till 100 % i att kommunen redan  
från början måste arbeta med att utjämna skillnaderna, och att socioekonomiska skillnader  
måste finnas med som variabel i likvärdighetsgarantin för förskolan.” 
 
Motion – Inrätta föreningsstöd för öppen och avgiftsfri lovverksamhet 
Bosse Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Tjänstehandlingens svar kan Nackalistan instämma i till vissa delar. Nackalistan har lagt ett 
eget förslag till förbättringar för lovverksamheten.” 
 
- - - - - 
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§ 564 KFKS 2020/330 

Motion – Bygg barnvänliga och ljusa gårdar 
Motion den 2 mars 2020 av Mikael Carlsson mfl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår arbeten inom kommunen som uppfyller  
intentionerna bakom förslagen i motionen. Motionen är därmed färdigbehandlad.  

Ärendet 
I motion till kommunfullmäktige den 27 februari 2020 av Mikael Carlsson, Lina Olsson 
och YuSie Rundkvist Chou (Nackalistan) föreslås att kommunen startar en process med 
workshops för att dokumentera synpunkter på bra stadsmiljö från barn och unga. Det 
föreslås även att resultatet arbetas in i planeringen för nya bostadsområden och att 
barnexperter ska involveras i planeringen av boendemiljöer samt att kvarteren bör byggas 
större med ljusa gårdar och med lägre byggnadshöjd för att skapa ljusa gårdar. 
 
Motionen behandlades i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 21 oktober 2020. Miljö- 
och stadsbyggnadsnämnden har föreslagit att kommunfullmäktige noterar att det redan 
pågår arbeten inom kommunen som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen. I 
varje projekt bedöms en lämplig gårdsyta och byggnadshöjder, vilka prövas inom 
planprocessen. 
 
Enheten för strategisk stadsutveckling instämmer i planenhetens beskrivning av att barn 
och unga på olika sätt har getts möjlighet att bidra med synpunkter i planeringen i linje med 
intentionerna i motionen. Utformningen av bebyggelsen prövas inom planprocessen utifrån 
platsens lämplighet, avvägning mellan olika intressen och de kommunala målen. Att ett 
utvecklingsarbete pågår inom planenheten som syftar till att lyfta fram barnperspektivet i 
detaljplanearbetet i kombination med att en proaktiv översyn görs kring vilka pågående 
projekt som kan vara lämpliga för framtida dialoginsatser riktade till barn och unga är 
positivt. Enheten för strategisk stadsutveckling bedömer därför att det redan pågår arbeten 
inom kommunen som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 21 december 2020, § 357 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 18 november 2020 
Bilaga 1 Motion "Bygg barnvänliga och ljusa gårdar" daterad den 27 februari 2020 av 
Mikael Carlsson med flera (NL). 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 21 oktober 2020 
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Bilaga 3 Tjänsteskrivelse från planenheten, daterad den 2 oktober 2020 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V), bifall till motionen.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Mikael Carlssons förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Reservationer 
Mikael Carlsson reserverade sig för Nackalistan och angav följande. 
”Under senare år har det hörts alltmer kritik mot hur man nu bygger i en mängd 
kommuner i landet, inte minst i Stockholms närhet. Stora huskomplex i trånga gårdar som 
ger mycket begränsad soligt dagsljus, grönyta och lekmöjligheter för barn. Enligt en rapport 
så leker barn mycket mindre ute när förhållanden är på detta sätt. Nackalistan vill nu med 
den utsträckta byggplaneringstiden son grund, att motionens intentioner implementeras i 
kommande flerbostadsbyggande i Nacka.” 

Protokollsanteckningar 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna. 
”Kul att Nackalistan också vill bygga som Alliansen. Det är viktigt att bygga barnvänligt, 
grönt enligt "naturbant", ljust och trevligt. Men det ska dessutom vara brottspreventivt och 
tryggt. Kort sagt: Bygg tryggt och snyggt.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Vi delar intentionerna i motionen och tycker att det som motionen tar upp är viktiga delar 
att jobba med i plan- och byggprocesser, däremot kan vi inte stödja de specifika att-
satserna. För oss Socialdemokrater är barnens möjligheter till bra utemiljöer, såväl i 
bostadsområden som vid förskolor enormt viktiga, och är också frågor som vi bevakar och 
driver på, för barnens bästa.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna ställer sig bakom den skrivning i motionen som påkallar förändring i  
kommunens fastighetspolitik: Bygga större kvarter med större, ljusa gårdar och med mindre 
massiv höjd på kvartershus. Övriga yrkanden anser Sverigedemokraterna dock däremot 
vara olämpliga eftersom de skulle ge upphov till en större och dyrare kommunal byråkrati 
utan att därigenom ge några speciella fördelar för barn, ungdomar eller andra.” 
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Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet delar motionens intentioner, vi vill också se barnvänliga och ljusa gårdar. Vi är 
dock inte säkra på att lösningen är större kvarter och en mer utspridd stad med lägre hus 
som motionen föreslår. Barnens perspektiv är någonting kommunen behöver arbeta med 
på ett bättre, strategiskt och mer metodiskt sätt i hela stadsbyggnadsprocessen.” 
 
Rolf Wasteson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Motionen tar upp vikten av att låta barn och ungdomar få en röst inför planeringen av nya 
bostadsområden i Nacka. Det är ett viktigt perspektiv. 
Vi kan sluta att bygga mörka gårdar. Med öppna och ljusa gårdar kommer grönskan in i 
staden på ett naturligt sätt som både gagnar den biologiska mångfalden och de boendes 
livsmiljö. Tyvärr är det så att när alliansmajoriteten talar om att bygga stad då är det höga 
hus, slutna kvarter, små mörka gårdar, bilgator utanför porten och bilparkering längs 
kantsten på gatorna. Det är alla aspekter som är särskilt negativa för barn. Modernitet och 
stad kan vara något annat.” 
 
- - - - - 
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§ 565 KFKS 2020/202 

Motion – Ändrad inriktning på Nacka bygger stad 
Motion den 2 mars 2020 av Tomas Ottosson mfl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om en ändrad inriktning på Nacka bygger  
stad då förslagen inte är förenligt med målet om en stadsutvecklingsekonomi i balans.  
Kommunfullmäktige noterar i övrigt att det redan finns styr- och översiktsdokument som  
möjliggör situationsanpassade villkor vid markanvisningar. Motionen är därmed  
färdigbehandlad.  

Ärendet 
I motionen den 2 mars 2020 av Tomas Ottosson (V) föreslås att ett omtag av projektet 
"Nacka bygger stad" görs med inriktning att huvuddelen av alla bostäderna som byggs ska 
utgöras av hyresbostäder, att Nackas markpolitik ändras, att den tänkta byggnationen i 
Ryssbergen helt utgår och att nödvändiga infrastrukturprojekt inte bromsas mer än vad 
som direkt orsakas av tunnelbanans försening samt att utbyggnad av fotbollsplaner och 
andra idrottsytor ges företräde. 
 
Hur kommunen ska använda sitt markinnehav framgår av "Program för markanvändning 
med riktlinjer för markanvisnings- och exploateringsavtal". Enheten för strategisk 
stadsutveckling konstaterar att för att målet om en stadsutvecklingsekonomi i balans ska 
nås utgör intäkter från markförsäljningar en grundläggande förutsättning. Att göra större 
avsteg från principen om marknadsmässigt pris och nuvarande målsättningen kring 
hyresbostäder får direkta effekter på kommunens förutsättningar att uppnå målet. 
 
Ryssbergen är en del av centrala Nackas utveckling och ingår i genomförandeplanen för 
Nacka stad. Det finns politiska beslut om pågående detaljplanering av Ryssbergen och 
detaljplanen var på samråd sommaren 2018. Förskjutningen i tidplanen av tunnelbanans 
utbyggnad får konsekvenser för genomförandet av vissa projekt. Vad gäller 
trafikinfrastruktur påverkas den framtida bussterminalen som är beroende av tunnelbanans 
driftstart. Utbyggnaden av teknisk infrastruktur görs i takt med stadsutvecklingen på västra 
Sicklaön.  
 
I utvecklingen av territoriet, inklusive utbyggnaden av fotbollsplaner och andra idrottsytor, 
måste en rad avvägningar göras för att säkra en utveckling i linje med kommunens 
övergripande mål. Om utbyggnad av fotbollsplaner och andra idrottsytor ges företräde 
påverkas möjligheten att uppnå andra kommunala mål. 
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Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 26 oktober 2020, § 268 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 14 september 2020 
Bilaga 1 Motionen 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Rolf Wasteson (V) yrkade bifall till motionen.  
 
Christina Ståldal (NL) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP), Stephan 
Andersson (SD) och Mikael Carlsson (NL), bifall till motionens tredje att-sats. 
 
Mikael Carlsson yrkade även bifall till motionens femte att-sats. 

Beslutsgång 
Motionens tredje att-sats 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Rolf Wastesons förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Motionens femte att-sats 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Rolf Wastesons förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Motionens första, andra och fjärde att-sats 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Rolf Wastesons förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Reservationer 
Rolf Wasteson reserverade sig för Vänsterpartiet och angav följande. 
”Projektet Nacka bygger stad måste nödvändigtvis omprövas och ges en ny inriktning. De 
ursprungliga planerna håller inte längre när tunnelbanan nu blir fem år försenad. 
Förseningen kommer medföra ett allt mer hårt belastat bussnät. Kombinationen avsaknad 
av tunnelbana, Slussenterminal med begränsad kapacitet, planerad bussterminal i anslutning 
till tunnelbana och överdäckad Värmdöled vid Nacka Forum fungerar helt enkelt inte. 
Kommunen har tagit beslut om att bromsa och senarelägga byggandet i centrala Nacka 
men tyvärr inte på ett sätt som vi tycker är bra. Behovet av bostäder i Stockholmsregionen 
och särskilt då avseende hyresbostäder med rimliga hyror är fortfarande stort. Argumentet 
till neddragningen anges vara inbromsningen av bostadsmarknaden. Färre bostäder ger 
högre priser, högre vinster för byggbolag och banker. Det är tydligt att den så kallade 
marknaden både behöver stimuleras och få med sig politiska beslut för att klara av att 
bygga bostäder. Att ändra på genomförandeplanen av Västra Sickla ön är en sådan 
anpassning av politiken som gynnar marknadens vinst istället för att se till att bygga det 
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som efterfrågas. Att ändra på politiken och beslut för att ge ökade vinster till företag istället 
för bostäder till alla som behöver det är inget som Vänsterpartiet kan acceptera. 
Ingen har undgått den omfattande och varierande kritik som riktats mot de planerade 
byggnationerna. byggnationerna. En hel del redan börjat byggas eller kommit så långt att 
det måste fortsätta men ändå finns det nu en möjlighet att ändra inriktning på ”Nacka 
bygger stad”. Det vi vill ändra på är: 

- 2/3 av alla nya bostäder ska vara hyresbostäder. Fram till nu är det en ensidig 
inriktning på dyra bostadsrättsbostäder och få och dyra hyresbostäder 

- Det planerade byggandet i naturområdet Ryssbergen måste, av miljöskäl helt utgå 
- Sluta bygga mörka gårdar. Med öppna och ljusa gårdar kommer grönskan in i 

staden på ett naturligt sätt som både gagnar den biologiska mångfalden och de 
boendes livsmiljö. 

- Bygg inte för bilen – det ger otrygga områden särskilt för barn, är fel idag när 
klimatfrågan är akut samt onödigt då de aktuella bostäderna kommer att ha god 
kollektivtrafikförsörjning. 

- Idrottsytor och anläggningar kan ges utrymme där de behövs, dvs i centrala lägen i 
närheten där folk bor eller kommer att bo 

- Barnperspektivet måste ges genomslag 
Vänsterpartiet har länge kritiserat att det mest planeras dyra bostadsrätter i 
premiumsegmentet samt att de inte motsvarar behovet av bostäder i Nacka och i 
Stockholmsregionen. Vart ska våra ungdomar flytta? Vart ska alla de som inte är 
högavlönade flytta – de som arbetar i servicesektorn, förskolor, äldreomsorg, mm. 
Det tidigare uppsatta målet om bostäder fram till 2030 kommer inte att kunna hållas. Men 
Nacka kan, genom att ändra inriktningen, hålla byggtakten uppe i högre utsträckning men 
framför allt: de nya bostäderna kommer att motsvara de behov av bostäder som finns och 
mycket av kritiken mot hur byggnationen sker kan undanröjas. 
Nya hyresbostäder i Sverige är generellt mycket dyra men Nacka är extremt av den orsaken 
att marken för bostäderna upplåts till högstbjudande. Upplåt istället marken till ett fast, 
lågt, pris och låt istället entreprenörerna tävla med lägsta inflyttningshyra.” 

Protokollsanteckningar 
Johan Krogh lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet. 
”Vänsterpartiet tycker att de har ett klokt förslag. Men genom att granska det bara lite så  
upptäcker man att det snabbt skulle saknas närmare 4 miljarder kronor i kommunens  
stadsutvecklingsekonomi. Det kan omöjligen vara särskilt klokt. Vänsterpartiet skulle då,  
för att kunna genomföra tunnelbanebygget, Mötesplats Nacka och satsningar på utbyggnad  
av skolor, förskolor, idrottsanläggningar och äldreomsorg tvingas låna upp mer pengar eller  
kraftigt höja skatten. Sannolikt skulle Vänsterpartiet välja det senare, kraftigt höjd skatt år  
efter år i kombination med uteblivna satsningar. Det vore dåligt för Nackaborna.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”S vill se blandad bebyggelse, minskade avstånd och högre livskvalitet. För Nackas del  
innebär det högre nivå av hyreslägenheter som fler har råd att bo i. Det är avgörande för  
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vår förmåga till tillväxt, företagande och utveckling. Dock är motionen skriven så pass  
snävt att vi inte kan ställa oss bakom formuleringarna.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan anser att utbyggnaden på västra sicklaön bör minskas radikalt. Vi har en 
annan vision för Nacka där Natur, idrott, fritid och kultur får ta en mycket större plats. Det 
skall finnas stora och bra fotbollsplaner och idrottsanläggningar i närheten av där folk bor, 
på cykelavstånd för barnen. Vi anser också att Ryssbergen och andra känsliga 
naturområden skall sparas i sin helhet och att planerna på att bebyggelse i det området 
utgår. Vi vill också se en kommun där det finns bostäder med blandade upplåtelseformer 
för alla plånböcker.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna yrkar avslag till motionen med undantag för att-satsen om bevarande  
av Ryssbergen som ograverat grönområde. Sverigedemokraterna kan sympatisera med flera 
av de övriga målen i motionen. Det som är partiskiljande är medlen. Många fler hyresrätter 
behövs i Nacka, men detta kommer inte att bli verklighet annat än med ett kommunalt 
bostadsbolag i kommunen, och en bostadskö som gynnar köande som redan bor i Nacka.  
Bortslumpande av kommunal mark kommer heller inte att ge märkbart lägre hyror i  
bebyggelsen på sådan mark, utan bara minska oersättliga kommunala tillgångar.  
Vad det gäller idrottsplatser, så gynnas de och deras tilltänkta användare främst genom att  
existerande och välfungerande idrottsplatser får vara kvar med hjälp av mindre rustning  
och renovering, och nya idrottsplatser byggs med fördel där det finns goda och täta  
förbindelser.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”I opposition är det svårt att hänga med i turerna om vad som händer i centrala Nacka. 
Nya inriktningsbeslut kommer helt plötsligt och är inte helt lätt att tyda. Planen för Nacka 
gymnasium och vad som planeras med ytorna på Järlahöjden är två stora 
infrastrukturfrågor där vi anar att annat än vad som hittills kommunicerats är på väg.  
Det talas ofta om att "marknadsdjupet" för bostäder skulle vara uppnått i Nacka, och att 
byggandet därför klingar av. Miljöpartiet ifrågasätter den synen på marknadsdjup eftersom 
det är låst till bostadsrätter, en boendeform som utestänger många som letar bostad. I 
Nacka bor det färre unga mellan 20–30 år än i andra kommuner där antalet hyresrätter är 
fler. För alla de som står utan bostad, måste konstaterandet att "marknadsdjupet är nått" te 
sig väldigt märkligt. Det finns en enorm marknad som skriker efter bostäder att hyra varför 
affärsmodeller nu borde ställas om så att det byggs bostäder som efterfrågas. Kommunen 
borde vara den första att ställa om affärsmodellen och räkna mer långsiktigt, inte som i 
dagens kalkyler att tomträtter bara ger intäkter under två år! En tomträtt för hyresbostäder 
ger årliga intäkter i driftsbudgeten för all framtid, har ett stort värde och ger större 
handlingsutrymme åt kommande generationer. 
Miljöpartiet instämmer helt i att all exploatering av Ryssbergen ska upphöra och tycker 
dessutom att kommunen ska undersöka huruvida det finns intressenter som vill finansiera 
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en ”nergrävning” av Värmdöleden i utbyte mot byggbar mark som då frigörs. Att bygga 
bostäder på dagens vägområde, i centrala Nacka, intill skog och vatten och nära 
tunnelbana, skulle vara ett hållbart utnyttjande av marken och skapa en enormt tystare stad 
samtidigt som den värdefulla naturskogen i Ryssbergen får vara kvar.” 
 
- - - - - 
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§ 566 KFKS 2020/453 

Motion – Planering av förskoleenheter i Nacka 
Motion den 18 maj 2020 av Lisskulla Zayane och Ninni Lindberg (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen utreder hur det i stadsplaneringen går att skapa 
mindre förskoleenheter i Nacka. 
 
Motionen behandlades i utbildningsnämnden den 5 november 2020 UBN 2020/94. 
Nämnden beslutade att föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen eftersom det idag 
finns väl fungerande kriterier för att finna bästa placering och lämpligaste storlek på nya 
förskolor i Nacka kommun. 
 
Enheten för strategisk stadsutveckling instämmer i utbildningsenhetens utredning och 
bedömning. Enheten bedömer även att det löpande pågår arbete med planeringen av 
förskoleenheter och att det finns ett bra arbetssätt för att nå bra och välavvägda lösningar. 
Mot bakgrund av att det finns väl fungerande arbetssätt och rutiner som ligger till grund för 
planeringen av förskoleenheter i Nacka kommun föreslås att kommunfullmäktige avslår 
motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 22 februari 2021, § 27 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 15 januari 2021 
Bilaga 1 Motionen - Planering av förskoleenheter i Nacka stad 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse Utbildningsenheten 
Bilaga 3 Protokoll från Utbildningsnämnden 5 november 2020 
 
- - - - - 
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§ 567 KFKS 2020/454 

Motion – Svalare stadsmiljö 
Motion den 18 maj 2020 av Ninni Lindberg och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Aktuell motion ställdes till kommunfullmäktige den 18 maj 2020. Kommunstyrelsens 
arbetsutskott remitterade den vidare till miljö- och stadsbyggnadsnämnden, natur- och 
trafiknämnden samt kommunstyrelsen. Ärendet behandlades den 10 november 2020 av 
NTN (§192) och av MSN den 18 november 2020 (§271). 
I motionen föreslås fyra insatser för att minska effekterna av extrem sommarvärme. 
Åtgärderna som föreslås är att öka antalet planteringar av lövträd, att på nya tak anlägga 
odlingar och att undvika mörka tak och byggnadsmaterial samt att använda grå asfalt och 
gatsten istället för svart asfalt på lämpliga platser på vägar och parkeringsplatser. 
Arbete med åtgärder för att minska effekten av förväntade klimatförändringar är en viktig 
del i den fysiska planeringen. Det finns flera styrande dokument i kommunen med 
koppling till arbetet med klimat- och hållbarhetsfrågor och det pågår ett arbete med en 
klimat- och sårbarhetsanalys som utgör ett första steg i arbetet med att ta fram en 
klimatanpassningsplan för kommunen. Mot bakgrund av nämndernas redogörelse för sitt 
arbete instämmer enheten för strategisk stadsutveckling i att det redan pågår arbeten inom 
kommunen som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen där så är möjligt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 21 december 2020, § 358 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 24 november 2020 
Bilaga 1 Motion "Svalare stadsmiljö" daterad 18 maj 2020 av Ninni Lindberg och 
Lisskulla Zayane (MP) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 18 november 
2020 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse miljö- och stadsbyggnadsnämnden från planenheten, daterad 
den 30 oktober 2020 
 
- - - - - 
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§ 568 KFKS 2020/556  

Motion – Tillsätt en kommission för att utvärdera mål, 
styrning och planering av Nacka bygger stad 
Motion den 15 juni 2020 av Mikael Carlsson m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen den 15 juni 2020 av Mikael Carlson, Lina Olsson och YuSie Rundkvist Chou 
(NL) föreslås att tillsätta en oberoende kommission för att utvärdera mål, styrning och 
planering av Nacka bygger stad. Kommissionen föreslås utvärdera hur Nacka bygger stad 
kom till och hur styrning och planering av stadsutvecklingsprocessen har bedrivits. Enligt 
förslaget ska kommissionen starta hösten 2020 och avslutas våren 2022. 
 
I stadstutvecklingsprocessen bedrivs arbetet genom sedvanlig politisk hantering i 
kommunfullmäktige, kommunstyrelse och i nämnder där samtliga politiska partier är 
delaktiga. Mål- och budgethantering samt verkställighet står under tillsyn av såväl 
lekmannarevisorer som externa revisorer. 
 
Stadsledningskontorets bedömning är därmed att det inte föreligger skäl för att inrätta en 
särskild kommission för att utvärdera mål, styrning och planering av Nacka bygger stad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 302 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontorets stab daterad den 9 oktober 2020 
Bilaga 1 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 569 KFKS 2020/834 

Motion – Bevara Nackas bebyggelsekaraktär 
Motion den 14 september 2020 av Christina Ståldal mfl (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna efterlyser ett arbetssätt i planarbetet som tidigt identifierar ett områdes 
karaktär och genom en framtagen vision låter invånare i Nackas områden vara med från 
start. Vidare föreslås i motionen att planeringen tar ett helhetsgrepp för området som utgår 
från områdets bebyggelsekaraktär men också från trafikens påverkan vid en förändring av 
ett område. I motionen föreslås också att planer och dokument ska genomgå en 
kvalitetsgranskning innan de skickas till allmänheten. 
 
Motionen behandlades i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 9 december 2020 § 301. 
Nämnden beslutade att föreslå att kommunfullmäktige noterar att planenhetens arbetssätt 
redan uppfyller intentionerna bakom delar av förslagen i motionen och att andra delar ingår 
i enhetens fortlöpande utvecklingsarbete. 
 
Enheten för strategisk stadsutveckling konstaterar att planeringen i Nacka utgår från 
översiktsplanen och de kommunala övergripande målen, vilka i hög grad styr mot 
intentionerna i motionen. Enheten anser därför att kommunens styrdokument och 
arbetssätten inom stadsutvecklingsprocessen uppfyller intentionerna i motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 22 februari 2021, § 26 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 15 januari 2021 
Bilaga 1 Motion bevara Nackas bebyggelsekaraktär 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 9 december 2020 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse från planenheten, daterad den 20 november 2020 
 
- - - - - 
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§ 570 KFKS 2021/369 

Motion – Vindkraftverk i Nacka 
Motion den 15 mars 2021 av Fredrik Holmqvist m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I en motion väckt av Fredrik Holmqvist med flera (V) föreslås att kommunen gör en 
översiktlig landskapsanalys för att se var det finns förutsättningar för vindkraft i Nacka 
kommun och att analysen införlivas i gällande översiktsplan. Motionen har beretts av 
kommunstyrelsens miljöutskott och därefter av kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott. 
Vindkraft utgör en av flera förnybara energikällor och är viktig ur det perspektivet. 
Däremot kan konstateras att en större vindkraftverksutbyggnad inte är möjlig i kommunen, 
bland annat med hänsyn till rekreation, riksintressen, skyddsavstånd till bebyggelse, 
bullerstörningar samt växt- och djurliv. Det föreslås därmed att kommunfullmäktige 
noterar att en större vindkraftverksutbyggnad i kommunen inte bedöms som möjlig då 
lämpliga områden saknas. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 27 september 2021, § 293 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 24 augusti 2021 
Bilaga 1 Motion ställd den 15 mars 2021 av Fredrik Holmqvist m.fl. (V) ang. vindkraftverk 
i Nacka 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse och protokollsutdrag från KSMU 2021-08-17 § 27 
 
- - - - - 
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§ 571 KFKS 2020/558 

Motion – Utveckla Järlahöjdens idrottskluster utifrån 
idrottens behov 
Motion den 15 juni 2020 av Mikael Carlsson m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunfullmäktige beslutar att göra en noggrann 
lokaliseringsanalys av befolkningsutvecklingen på Sicklaön och speciellt de centrala delarna 
och utifrån en sådan analys prioritera idrottens behov av planer och anläggningar på 
Järlahöjden nära barn och ungdomar. 
 
Motionen behandlades i fritidsnämnden den 14 oktober 2020 och nämnden beslutade att 
föreslå att kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller 
intentionerna bakom förslagen i motionen samt att motionen därmed är färdigbehandlad. 
Det pågår ett fortlöpande arbete för att säkra goda förutsättningar för idrottsutövande i 
kommunen i takt med befolkningsutvecklingen. Att endast prioritera idrottens behov av 
planer och anläggningar på Järlahöjden, såsom föreslås i motionsförslaget, bedöms inte leda 
till den blandade och hållbara stadsdel som eftersträvas i enlighet med tidigare fattade 
beslut angående stadsutvecklingen i Centrala Nacka. 
Konsekvenserna av motionsförslaget är sannolikt att färre bostäder skulle kunna uppföras 
inom Järlahöjden och därmed erhålls mindre intäkter från markförsäljning eller upplåtelse 
av mark, något som påverkar stadsutvecklingsekonomin negativt och dess möjlighet att 
vara i balans. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 mars 2021, § 90 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 16 februari 
Bilaga 1 Motionen 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 14 oktober 2020 inklusive 
tjänsteskrivelse 
 
- - - - - 
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§ 572  KFKS 2020/557 

Motion – Bygg inte bostäder på Järlahöjdens idrottsytor 
Motion den 15 juni 2020 från Mikael Carlsson m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motion den 15 juni 2020 från Mikael Carlsson m.fl. (NL) föreslås att Järlahöjden inte ska 
bebyggas med bostadshus som innebär att idrottsytor eller idrottshallar rivs och att 
möjligheter för kommande idrottsytor där begränsas. 
Inom stadsutvecklingsprocessen pågår ett arbete på Järlahöjden som grundar sig på tidigare 
fattade beslut och som ska resultera i en långsiktigt hållbar markanvändning. Ett beslut i 
enlighet med förslaget i motionen bedöms inte leda till den blandade och hållbara stadsdel 
som eftersträvas. Färre bostäder på kommunal mark innebär uteblivna intäkter från 
markförsäljning eller upplåtelse av mark, vilket i sin tur påverkar möjligheterna att göra 
andra nödvändiga investeringar. Motionsförslaget bedöms i hög grad innebära negativ 
påverkan på förutsättningarna att uppnå en stadsutvecklingsekonomi i balans. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 mars 2021, § 91 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 16 februari 2021 
Bilaga 1 Motionen 
 
- - - - - 
  



 
76 (91) 

 15 november 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 573 KFKS 2020/455 

Motion – Nacka idrottscampus 
Motion den 18 maj 2020 av Ella Tegsten m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna yrkar på att utreda möjligheterna för att Järlahöjden ska inkludera 2 ishallar 
som kan placeras bredvid varandra, 50 metersbassäng, idrottshall samt tre 11-spelarplaner. 
 
Motionen behandlades i fritidsnämnden den 16 december 2020 och nämnden beslutade att: 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen samt noterar att det pågår ett fortsatt 
planeringsarbete inom exploateringsprojektet Järlahöjden. 
 
Enheten för strategisk stadsutveckling stödjer fritidsnämndens beslut och kan konstatera 
att det pågår ett arbete på Järlahöjden utifrån tidigare fattade beslut, vilka bland annat pekar 
på att pröva möjligheten att inrymma två 11-spelarplaner och en 7-spelarplan. Jämte 
idrottens behov av planer och anläggningar måste även andra angelägna behov vägas in 
såsom förskola, skola, gymnasium, bostäder, verksamheter, parker och grönområden. Det 
kommer även fortsättningsvis att finnas idrottsanläggningar i anslutning till skolor och 
möjlighet till utomhusspel av fotboll på Järlahöjden. Exakt i vilken omfattning kommer 
klargöras i och med pågående utredningsarbete inom stadsutvecklingsprocessen. 
 
Mot bakgrund av detta föreslår enheten för strategisk stadsutveckling att motionens förslag 
avslås med en notering om att det pågår ett arbete avseende idrottsanläggningar som del av 
en blandad stadsbebyggelse på Järlahöjden. 
 
Förslag till beslut innebär inga ekonomiska konsekvenser för kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 mars 2021, § 92 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 8 mars 2021 
Bilaga 1 Motion den 18 maj 2020 av Ella Tegsten med flera (S) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 16 december 2020 (§ 98) inklusive 
tjänsteskrivelse 
 
- - - - - 
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§ 574 KFKS 2020/456 

Motion – ldrottssatsningar Sicklavallen 
Motion den 18 maj 2020 av Ella Tegsten mfl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun utreder möjligheterna kring genomförandet av 
idrottssatsningar på Sicklavaallen enligt förslaget att omfatta en 11-spelarplan, två 
idrottshallar av handbollsmått samt möjlighet att förlägga en 7 -spelarplan på taket. 
Motionen behandlades i fritidsnämnden den 14 oktober 2020 som beslutade föreslå att det 
noteras att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslagen i 
motionen. I linje med fritidsnämndens beslut är enheten för strategisk stadsutvecklings 
samlade bedömning att det redan pågår ett arbete avseende idrottsanläggningar som 
hanteras inom ramen för stadsbyggnadsprojektet Sydvästra Plania samt i arbetet med att 
anlägga fotbollsplaner i Källtorp. Därför föreslår enheten att kommunfullmäktige noterar 
att det redan pågår ett arbete avseende idrottsanläggningar som hanteras inom ramen för 
stadsbyggnadsprojektet Sydvästra Plania samt i arbetet med att anlägga fotbollsplaner i 
Källtorp. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 21 december 2020, § 359 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 10 november 2020 
Bilaga 1 Motion från Socialdemokraterna av Ella Tegsten med flera, den 18 maj 2020 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 14 oktober 2020 inklusive 
tjänsteskrivelse 
 
- - - - -  
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§ 575 KFKS 2021/166 

Motion – Asllani-kontraktet för idrottsföreningar 
Motion den 1 februari 2021 av Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionären yrkar att fritidsnämnden får i uppdrag att inkorporera Asllani-kontraktet i 
satsningen Utmärkt förening, och att utmärkelsen som hör till satsningen också ska bygga 
på Asllani-kontraktets fem punkter, utöver de villkor som redan finns. 
Mot bakgrund av att fyra av fem punkter i Asllani-kontraktet redan finns med i 
fritidsnämndens beslutade riktlinjer om att bli en bidragsberättigad förening eller ingår i 
arbetet Utmärkt förening samt att den kvarstående punkten inte är aktuell inom 
fritidsnämndens ansvarsområde noterar fritidsnämnden att det redan pågår ett arbete som 
uppfyller intentionerna bakom förslaget i motionen. 
Motionen har behandlats i fritidsnämnden som beslutade föreslå kommunfullmäktige att 
notera att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslaget i 
motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 6 september 2021, § 268 
Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 26 maj 2021 § 56 (FRN 2021/28) 
Bilaga Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten, daterad den 7 maj 2021 
Bilaga Motion - Asllani-kontraktet för idrottsföreningar (SD) 
 
- - - - - 
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§ 576 KFKS 2020/833 

Motion – Strategi för kommunens laddinfrastruktur 
Motion den 14 september 2020 av Martin Hellströmer mfl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att Nacka kommun tar fram en strategi för kommunens 
laddinfrastruktur. Motionen behandlades i natur- och trafiknämnden den 10 november 
2020 § 190. Nämnden beslutade att föreslå att kommunfullmäktige noterar att det 
pågående 
samarbetet med Nacka Energi AB tillsammans med förslaget i mål och budget 2021-2023 
om att utreda förutsättningarna för laddstolpar och ta fram en plan för hur en utbyggnad 
ska kunna gå till, uppfyller intentionerna i motionen. Motionen är med detta 
färdigbehandlad. 
Enheten för strategisk stadsutveckling stödjer natur- och trafiknämndens beslut och 
bedömer vidare att det finns goda möjligheter att öka andelen laddinfrastruktur i Nacka 
kommun - på allmän plats, i samband med nytillkommen bebyggelse och enligt den 
utredning som kommunstyrelsen givits i uppdrag att genomföra för kommunens egna 
fastigheter. Mot bakgrund av detta föreslår enheten för strategisk stadsutveckling att 
motionens förslag avslås med en notering att det pågår arbete för laddinfrastruktur inom 
kommunen samt tillsammans med Nacka Energi AB. Sammantaget bedöms detta uppfylla 
intentionerna i motionen. Förslag till beslut innebär inga ekonomiska konsekvenser för 
kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 22 februari 2021, § 29 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 11 januari 2021 
Bilaga 1 Motion den 14 september 2020 av Martin Hellströmer, m. fl. (S) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 10 november 2020 (§ 190) 
inklusive trafikenhetens tjänsteskrivelse 
 
- - - - - 
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§ 577 KFKS 2020/946 

Motion – Fossilfri fordonsflotta senast 2030  
Motion den 12 oktober 2020 av Carl-Magnus Grenninger m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
En motion inkom den 12 oktober 2020 av Carl-Magnus Grenninger m.fl. (S) som föreslår 
att kommunen ställer om sin fordonsflotta till att bli fossilfri till 2030. För att kunna nå en 
fossilfri fordonsflotta till 2030 föreslår motionärerna även att kommunen ställer krav i 
kommande upphandlingar att fossilfritt bränsle ska användas i personbilar som används i 
den kommunalt finansierade verksamheten. 
 
Natur- och trafiknämnden samt kommunstyrelsens miljöutskott har berett motionen och 
lämnat synpunkter utifrån sina ansvarsområden. Nämnden och utskottet redovisar exempel 
på vad som görs för att nå målet om en fossilfri fordonsflotta redan 2025. De redovisar 
också vilka svårigheter som finns utifrån kostnader och utveckling av fossilfria fordonsslag. 
 
Motionens förslag går i linje med verksamheternas mål och utveckling. I kommunens mål 
och budget är en av de politiska inriktningarna en miljösmart kommun. Den politiska 
inriktningen fungerar som ett riktmärke för kommunens samlade klimatarbete vilket styr 
den kommunala organisationens och de kommunägda bolagens verksamhet. Ett av målen 
under ”miljösmart kommun” är ett helt fossilfritt samhälle. För kommunen innebär det 
bland annat att kommunens fordon i möjligaste mån ska vara el- eller hybridbilar. I den 
senaste revideringen av miljöprogrammet beslutades ett mål om att 100 procent av 
kommunens fordon, med vissa undantag, ska kunna drivas med förnybart bränsle redan till 
2025. Möjligheterna att realisera en fossilfri fordonsflotta beror samtidigt på hur den 
tekniska utvecklingen fortskrider. Vad gäller vissa av kommunens fordon, såsom 
arbetsmaskiner och specialfordon, är marknaden begränsad och det finns idag få fordon 
som drivs med andra drivmedel än fossila. Här kan dock noteras att Nacka har gått med i 
projektet Fossilfritt 2030, där flera kommuner och regioner samverkar i syfte att driva 
utvecklingen och tillverkningen av arbetsmaskiner för minskat koldioxidutsläpp. 
 
I förslag till beslut från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten föreslogs att 
kommunfullmäktige noterar att det finns mål i miljöprogrammet som styr mot en fossilfri 
fordonsflotta och att det redan pågår ett arbete som ligger i linje med förslagen i motionen. 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade vid sitt sammanträde den 1 juni 2021 att föreslå 
följande; att kommunfullmäktige noterar att Majoritetsprogrammet från hösten 2018 anger 
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att Nacka helt ska fasa ut fossilenergi från egen verksamhet och att kommunens fordon i 
möjligaste mån ska vara el- eller hybridbildar samt att det finns mål i miljöprogrammet som 
styr mot fossilfri fordonsflotta. Därmed kan konstateras att det redan pågår ett arbete som 
ligger i linje med förslagen i motionen. Motionen är därmed färdigbehandlad. ” 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 7 juni 2021, § 216 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 6 
maj 2021 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott den 23 februari 2021 inkl 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 23 mars 2021 inkl 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 3 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 578 KFKS 2020/1053 

Motion – Köttfri måndag i Nacka 
Motion den 16 november 2021 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Förslagen i motionen syftar till att minska andelen rött kött och processade charkvaror i 
kommunens skolor, förskolor och äldreomsorg genom att införa en vegetarisk dag i 
veckan. Motionen föreslår även att kommunen genom samarbete med lokala 
folkrörelseorganisationer och företag sprider information om varför man bör minska sin 
kött- och mejerikonsumtion. Kommunstyrelsens verksamhetsutskott beredde ärendet på 
sammanträdet den 16 mars 2021. Utskottet beslutade att föreslå att kommunfullmäktige att 
avslå motionen och noterar att arbete pågår med att minska köttkonsumtionen och matens 
klimatpåverkan i kommunens verksamheter samt att information och kunskap ges kring en 
hållbar utveckling. Utformningen av det arbetet sker dock på olika sätt för att bäst passa 
verksamheten. 
 
Miljöenheten stödjer kommunstyrelsens verksamhetsutskotts beslut. För motionens andra 
attsats bedömer miljöenheten att det finns flera fördelar med att samverka med företag och 
folkrörelseorganisationer för att sprida information och kunskap om livsmedlens negativa 
klimatpåverkan. Dock kan frågan avseende kött- och mejerikonsumtionen i många fall vara 
en känslig fråga och det finns en otydlighet om det är en kommunal uppgift att informera 
människor om vad de bör äta eller inte. Dels finns det motstridiga uppgifter och miljömål 
såsom behovet av öppna landskap som måste betas och dels är det en hälsofråga för varje 
enskild människa hur mycket och vilka proteiner och näringsämnen som de behöver få i 
sig. Detta är ett ställningstagande som behöver göras hos varje enskild individ. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 10 maj 2021, § 158 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten daterad den 10 mars 2021 
Bilaga 1 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 579 KFKS 2020/1048 

Motion – Förnya alkoholpolitiska programmet 
Motion den 16 november 2020 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att det införs riktlinjer i det alkoholpolitiska programmet som 
tydliggör när kommunen inte ska servera eller bekosta alkohol för anställda eller andra 
gäster i arbetsrelaterade sammanhang. Motionärerna föreslår vidare att det införs riktlinjer i 
det alkoholpolitiska programmet för när det inte får serveras alkohol i kommunens egna 
lokaler. Stadsledningskontorets bedömning är att det inte är motiverat att förnya det 
alkoholpolitiska programmet. Nacka kommun har redan en restriktiv hållning till 
alkoholservering vid intern och extern representation. Policyn för mutor, jäv, 
representation och bisysslor beskriver det förhållningssätt som gäller i kommunen i 
samband med intern representation. En begränsning av servering av alkohol i kommunens 
egna lokaler kan få ej önskvärda konsekvenser inom olika områden, såsom att bland annat 
lokaler som idag används för festsammanhang kommer få svårigheter att bedriva sin 
verksamhet och evenemang kan komma att påverkas. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 10 maj 2021, § 157 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 14 april 2021 
Bilaga 1 Policy för mutor, jäv, representation och bisysslor 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från socialnämnden den 30 mars 2021 (SOCN 2020/359) 
Bilaga 3 Motionen från Vänsterpartiet 
 
- - - - - 
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§ 580 KFKS 2020/1051 

Motion – Inventera vilka föreningar och organisationer 
inom kommunen som tar emot och erbjuder stöd till 
personer med funktionsvariationer 
Motion den 16 november 2020 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår kommunen att göra en inventering för att fastställa vilka av 
kommunens föreningar och organisationer som är utformade för att kunna ta emot och 
erbjuda stöd till personer med funktionsvariationer. 
 
Ärendet har beretts i fritidsnämnden och kulturnämnden. Beslutsunderlaget till respektive 
nämnd innehåller en redogörelse som belyser vilka föreningar och organisationer som idag 
tar emot stöd och/eller bedriver verksamhet för målgruppen, samt på vilka andra sätt de 
båda nämnderna arbetar med att stötta verksamheter för målgruppen. Fritidsnämnden och 
kulturnämnden stöttar på olika sätt, både ekonomiskt och genom särskilda uppdrag, 
föreningar och organisationer som erbjuder verksamhet för personer med 
funktionsnedsättning samt att samarbeten såväl inom kommunen som i regionen ger 
målgruppen ett brett utbud inom både kultur- och inom fritidsområdet. 
 
I detta ärende presenteras den samlade bedömningen av stadsledningskontoret. Mot 
bakgrund av vad som presenterats i nämnderna kan motionen anses färdigbehandlad med 
en notering om redovisningen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 27 september 2021, § 294 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret samt kultur-och fritidsenheten, daterad den 20 
augusti 2021 
Bilaga 1 Motion den 16 november 2020 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 26 maj 2021 § 55, inklusive 
tjänsteskrivelse med dess bilaga (FRN 2020/141) 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från kulturnämnden den 17 juni 2021 § 64, inklusive 
tjänsteskrivelse (KUN 2020/127) 
 
- - - - - 
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§ 581 KFKS 2021/161 

Motion – Stoppa bilbränder innan de uppstår 
Motion den 1 februari 2021 av Mattias Qvarsell m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
En motion inkom den 1 februari 2021 av Mattias Qvarsell m.fl. (S), vilka föreslår att 
kommunen vidtar åtgärder för att komma tillrätta med bilbränder och andra oroligheter, 
såsom att avsätta medel för ökade trygghetsinsatser. Brottsförebyggande rådet (BRÅ) har 
berett motionen och lämnat synpunkter utifrån sitt ansvarsområde. 
 
Kommunfullmäktige beslutade i mål och budget för 2018 om att införa det så kallade 
trygghetspaketet och denna satsning har fortsatt även efterföljande och innevarande år. 
Hittills har trygghetspaketets insatser omfattat bland annat en utökning av 
ungdomsverksamheten/Polarna, stöd till nattvandrargrupper, trygghetsvärdar i lokala 
centrum, utplacering av kameror, väktarinsatser samt anordnande av trygghetsvandringar 
där man identifierar otrygga platser och åtgärdar dessa. Brottsförebyggande rådet arbetar 
också med företrädare för lokalsamhället – såsom polis, föreningar och fastighetsägare – 
via fyra lokala trygghetsråd (TRÅ). Med ledning av rådens möten tas de initiativ som 
behövs. Som exempel kan nämnas att extra väktarinsatser och extra närvaro av 
ungdomsverksamheten (Polarna) sattes in på Henriksdalsberget i samband med 
oroligheterna i början av året. 
 
Vidare beslutade kommunfullmäktige i mål och budget 2021-2023 om så kallade 
framtidsfonder, vilka ska kunna användas för strategiska insatser utöver nämndernas 
budgetar. Ett exempel på hur dessa medel ska användas är till brottsförebyggande insatser 
för att öka tryggheten i samhället. 
 
Mot bakgrund av det som beskrivits ovan finns redan fungerande rutiner och 
samarbetsforum motsvarande det som föreslås i motionen. Vidare finns genom ordinarie 
budget, trygghetspaketet och framtidsfonderna medel för det brottsförebyggande arbetet. 
Motionen kan med detta anses färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 7 juni 2021, § 219 
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Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 5 
maj 2021 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från Brottsförebyggande rådet den 28 april 2021, § 3, inkl 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 582 KFKS 2021/165 

Motion – Utveckla demokratin i Nacka 
Motion den 1 februari 2021 av Mikael Carlsson m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunfullmäktige ska ge val- och demokratinämnden i 
uppdrag att utveckla demokratin i kommunen genom att få fler involverade i besluten och 
ett ökat valdeltagande samt vissa möjligheter att påverka samhällsutvecklingen samt införa 
demokratiambassadörer. 
 
Val- och demokratinämnden ansvarar för att förmedla tydlig och korrekt information om 
valet och att möjliggöra för röstberättigade att rösta på ett enkelt, tillgängligt och rättssäkert 
sätt. I nämndens uppdrag ligger även att bevaka, utveckla och fördjupa de demokratiska 
processerna och nämnden genomför flera aktiviteter som ligger i linje med intentionerna i 
motionen. Val- och demokratinämnden har tidigare under året behandlat en likande motion 
angående demokratiambassadörer/valinformatörer som avslogs. 
 
Ärendet har beretts av val- och demokratinämnden (VDN 2021/5), som på sitt 
sammanträde den 30 augusti 2021 beslutade föreslå kommunfullmäktige följande: 
”Kommunfullmäktige noterar att det pågår och planeras flera aktiviteter i kommunen som 
uppfyller delar av intentionerna i motionen. Därmed avslås förslaget om en utredning om 
kommuninvånarnas delaktighet Kommunfullmäktige beslutar att förslagen om att utse 
demokratiambassadörer avslås. Motionen är därmed färdigbehandlad” 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 27 september 2021, § 296 
Protokollsutdrag från val- och demokratinämnden den 30 augusti 2021, § 30 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och nämndadministrativa enheten, daterad den 
23 augusti 2021 
Bilaga Motionen 
 
- - - - - 
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§ 583 KFKS 2021/167 

Motion – Informera om regelverk kring fyrverkerier  
Motion den 1 februari 2021 av Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Sverigedemokraterna har inkommit med förslag på hur försäljning och användning av 
fyrverkeri kan förbättras genom information och uppföljning. 
I samband med nyårsfirandet kommer kommunen att informera allmänheten på hemsidan 
samt via sociala medier om vad som gäller när du vill använda fyrverkerier. 
 
Efterlevnad av lagen om försäljning av pyrotekniska varor åligger tillsynsansvarig som i 
Nacka kommun är Södertörns brandförsvarsförbund och här kan kommunen som delägare 
i förbundet föra samtal om hur den kan förbättras. Brandförsvaret ansvarar även för att 
informera handlarna om förändringar i regelverket. Kontroll av hur fyrverkerierna används 
på offentlig plats och privat mark ansvarar polisen för utifrån ordningslagen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 7 juni 2021, § 220 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 18 
maj 2021 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 27 april 2021 inkl 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 584 KFKS 2021/367 

Motion – Begränsa momskompensation till privata 
anordnare 
Motion den 15 mars 2021 av Fredrik Holmqvist mfl (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att Nacka kommun antar som princip att vid utbetalning av 
momskompensation till externa anordnare betala ut momskompensation i enlighet med av 
anordnaren redovisade momskostnader, dock maximalt 6 procent. Samtidigt föreslås att 
om den externa anordnaren inte redovisar betald moms ska Nacka kommun begränsa 
momskompensationen till 2 procent. Motionärerna menar att nuvarande modell att 
kommunen alltid betalar ut 6 procent i momskompensation kompenserar privata anordnare 
mer än de faktiska momskostnaderna. Ärendet har remitterats till kommunstyrelsens 
stadsledningskontor. 
 
I en statlig översyn av momskompensationen 2015 konstateras att storleken på den dolda 
ingående momsen varierar mellan olika verksamheter. Utredningen ansåg att det vore av 
värde att ha en differentierad procentsats för olika verksamheter eftersom den faktiska 
momskompensationen varierar beroende på typ av verksamhet. På grund av 
gränsdragnings- och beräkningsproblem föreslog utredningen en enda schablonnivå för alla 
verksamheter. Motionärernas förslag att kompensera externa utövare i enlighet med av 
anordnaren redovisade momskostnader, kommer att vara en administrativ process, både 
för den externa utövaren men framförallt för kommunen. Det kommer också att innefatta 
ett kontrollmoment där kommunen måste kontrollera uppgifterna från de externa 
anordnarna så att kommunen betalar ut rätt ersättning. Förslaget i motionen kommer 
således att innebära en merkostnad för kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 oktober 2021, § 331 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 29 september 2021 
Bilaga 1. Motion - Begränsa momskompensation till privata anordnare 
 
- - - - - 
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§ 585 KFKS 2021/479 

Motion – Tillägg till fritidsnämndens reglemente om 
lokalisering av idrotts- och fritidsanläggningar 
Motion den 12 april 2021 av Bosse Ståldal m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att ett tillägg görs i fritidsnämndens reglemente med innebörden att 
fritidsnämnden ska yttra sig om lokalisering av idrotts- och fritidsanläggningar innan beslut 
fattas i kommunstyrelsen. 
 
Av utredningen av motionen framkommer att fritidsnämnden, inom ramen för 
kommunens fastighetprocess, redan kan lämna förslag på lämpliga idrotts- och 
fritidsanläggningar och utifrån denna aspekt finns det inget behov av att revidera 
fritidsnämnden reglemente på denna punkt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 oktober 2021, § 332 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben, daterad den 27 september 2021 
Bilaga 1. Motionen 
Bilaga 2. Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 16 juni 2021 § 73, inkl tjänsteskrivelse 
 
- - - - -  
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§ 586 KFKS 2021/611 

Motion – Hållbart reglemente för idrottsanläggningar 
Motion den 24 maj 2021 av Ella Tegsten och Khashayar Farmanbar (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen lyfts behovet av att fritidsnämnden får ett utvidgat uppdrag gällande ansvaret 
över lokaliseringen av idrottsanläggningar i Nacka. Det föreslås att fritidsnämndens 
ansvarsområde i reglementet utvidgas till att omfatta förslag på lokalisering av 
idrottsanläggningar. 
Av utredningen av motionen framkommer att fridsnämnden bedöms ha tillräckliga 
förutsättningar och få underlag för att just bevaka behovet av idrottsanläggningar. Något 
ytterligare förtydligande i fritidsnämndens reglemente anses inte behövligt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 12 oktober 2021, § 333 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben, daterad den 29 september 2021 
Bilaga 1. Motion om hållbart reglemente för idrottsanläggningar. 
Bilaga 2. Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 22 september 2021 § 91 inkl 
tjänsteskrivelse (FRN 2021/88) 
 
- - - - - 
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